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Prvi in tretji  v s la lom u v Kranjski gori

Ko stopamo v novo leto
K o prebiram o spremne be

sede in voščila ob zadnjih  
novih letih v N aši smučini, 
kjer so na kratko  orisana p re 
tekla leta in so naštete n ek a 
tere naloge za v bodoče, vidi
mo, da smo bili precej realni 
ocenjevalci. Izpolnili ali do 
segli smo celo tiste rezultate, 
ki smo j ih  imeli uvrščene m ed

»če bi bilo . . O dosežkih go
spodarjenja bo prilika na
tančneje govoriti ob zaključ
nem računu, sedaj naštejmo 
samo nekaj izpolnjenih nalog 
in projektov.

V začetku leta je  bila izve
dena odlična Elanova akcija 
na svetovnem prvenstvu v 
Garmischu, dobra na svetov

nem prvenstvu v Lahtiju, 
odlični športni uspehi tekm o
valcev na Elanovih pro izvo 
dih. Po oceni drugih je  uspela 
ena najlepših in najbolj fu n k 
cionalnih predstav smuči na  
ISPO  v Miinchnu, odlični nov  
design smuči s premiero na 
obeh svetovnih prvenstvih. 
Izvedli sm o začetke gospo
darskega povezovanja z bo
sanskim  gospodarstvom, p o d 
p isali pogodbo o pričetku do 

mačega proizvajanja žičnic 
Pom agalski v Lesni Slovenj- 
gradec, kjer E lan obdrži 
zastopstvo in koordinacijo  
m ed obema partnerjema. Pred  
poletno sezono smo realizirali 
projekt ja h te  707 z dobro 
promocijo nato na velesejmu 
plovil v Genovi, razširili ko 
operacijski posel s Finsko  
firmo Korpivaara v A B S  čol-

(N ada ljevan je  n a  2. s tran i)



Ko stopamo v novo leto
(Nadaljevanje s 1. s tran i)

nih. Pridobili smo homolo- 
gacijo E lanovih uteži za  vsa 
m ednarodna tekm ovanja  v 
dviganju uteži, izborili si m ož 
nost izključnega dobavljanja  
proizvodov, k i j ih  E lan ponudi 
za M editeranske igre v Splitu  
1979, kljub hudi m ednarodni 
in dom ači konkurenci. Pred 
stavili sm o in izvedli pom ične  
tribune za gledalce v dvora
nah. O d večjih projektov smo  
privedli h koncu priprave in 
registracijo firm e E lan  v 
A vstriji ter izgradnjo objektov  
za proizvodnjo smuči v Brnci, 
pričeli s pripravam i prevzem a  
švedske firm e za proizvodnjo  
tekaških  smuči Sirius v Hapa- 
randi, p rav  tako pa  pripravili 
ekonomsko, tehnološko in 
gradbeno osnovo za pričetek  
izgradnje hale B 1 za p ro iz 
vodnjo smuči v Begunjah. 
K ončno smo pripravili za p ro 
izvodnjo in pričeli z  gradnjo  
ja dra ln ih  letal na preurejeni 
Fortuni.

vse to očitno lažje ko t si od 
zveznih  organov pridobiti en 
sam papir-dokum ent za to i z 
delavo, sa j nam  še do konca  
leta niso uspeli izda ti niti ene- 
ga-

Toda zakonitosti gospodar
jen ja  zahteva jo  od nas tudi v 
naslednjem  letu, da se borimo 
naprej, da zdržim o in opravi
mo kopico nalog, k i bodo n a j
m a n j tako  zahtevne, ko t so 
bile one iz preteklega leta.

Da bi imeli dober in velik 
kos kruha tudi v novem letu in 
bi delovali v korist dobri 
osnovi gospodarjen ja  v n a 
s ledn jih  letih, bomo m orali 
pravo ča sn o  kon ča ti  gradnjo  
hale B  I. Sprem em ba tehno 
logije, prem estitve in nove 
vgraditve bodo morale po te 
ka ti z na jm an j izpada p ro iz 
vodnje in brezglavosti. Pro
izvodnja smuči v A vstriji bo 
m orala deloma nadom estiti 
izpad  zarad i rekonstrukcije  
doma, p ra v  tako pa  bo to m o
rala opraviti tudi povečana  
proizvodnja po rekonstrukciji.

nici notranjih  problemov, ki 
j ih  m oram o medsebojno ure
ja t i  z  več zavzetosti in tudi 
poslovne discipline ter sam o
upravne odgovornosti, ko se 
bodo m orali sodelavci vključe
vati v reševanje notranje pro 
blem atike . Se  ne do konca  
izpeljano sam oupravno in p o 
slovno organ iz iranost n ek a 
teri že  skušajo vpreči v voz 
ozkih, lastnih interesov v 
škodo skupnim  interesom vseh 
zaposlenih in E lana  ko t celo
te. Proti temu m oram o pr iča 
kovati in zah teva ti večjo 
zavzetost sam oupravnih teles, 
predvsem  pa  družbenopoli
tičnih organizacij in ne p re 
puščati reagiranje zgolj uprav
nim potem  in telesom. Enako  
se mora m nenje in volja E la 
novega delegata slišati p o v 
sod, kjer ima pravico in d o lž 
nost sodelovati.

Ob vseh teh nalogah je  pri 
nas seveda še večja nevarnost 
kot drugje, da nihče ne bi imel 
časa in volje skrbeti za rast 
človeka kot osebnosti. K a j  
nam  pom aga novi višji s ta n 
d a rd  v stari miselnosti, ko še 
mnogi n im ajo potrebe tudi 
sprem eniti načina m išljenja '( 
A li  so ljudje zares bogatejši, 
predvsem  notranje ali so spo
sobnejši o vsem odločati, ali so 
bolj zadovoljni in srečnejši, če 
so materialno bogatejšit 
Skra jn i čas j e  že, da pridejo ta
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vprašanja tudi v razpravo na  
sam oupravnih, upravnih in 
družbenopolitičnih organih in 
da se dokopljemo do ra zu m 
nejših odgovorov in akcij kot 
pa  j ih  danes ponekod  krojijo 
posam ezn ik i in gostilniške  
razprave ter miselnost.

V E lanu torej ne bo zapeč- 
karstva tudi v prihodnjih  le
tih, za to  ne dopuščajmo niti 
organom, niti posam eznikom ,  
da bi ne opravljali poleg  
prav ic  tud i tistih  dolžnosti, 
zarad i katerih so v kolektivu! 
N e dopuščajmo n ikom ur ra z 
vredno titi truda prizadevnih  
in požrtvovalnih  članov in 
organov kolektiva! Tem gre 
predvsem čestitka za opravlje
no delo.

Zato  si želim o elanovsko z a 
gnanost, zdravje, družinsko  
srečo, več spoštovanja sleher
nega člana kolektiva in druž 
bene skupnosti, da bi tako bili 
zadovoljni v novem letu, po l
nem velikih obveznosti za nas  
vse.

Dolfe VOJSK4  SREČNO IN USPEŠNO
*  LETO

Vse naštete naloge smo  
izvrševali v pogojih, kot so ve
ljali za vse organizacije v naši 
dom ovini. Predvsem sm o za  
vsakodnevno prakso  prilaga 
ja l i  našo notranjo sam ouprav
no in organizacijsko ureditev  
in pri tem naredili še nekaj 
sprememb (dodatni TOZD  
Vzdrževanja  itd.). Pestilo nas  

j e  in nas še pesti pom anjkan je  
dobrih strokovnih sodelavcev 
(kvalificiranih delavcev, eko 
nom istov in inženirjev raznih  
strok). Skrbel nas je  in nas bo 
izgleda v naslednjem letu še 
bolj nezadržen porast cen m a 
terialom, še bolj pa storitev in 
energije, nadalje vedno težja 
izvozno-uvozna problem atika, 
m lahavo in neprecizno izpol
njevanje nalog nekaterih  so
delavcev, povečevanje odsot
nosti delavcev z dela itd.

Da bi bilo vsakom ur jasno , 
s kakšn im i težavam i se bori
mo, na j navedem, da smo  
marca zaprosili za potrebne  
dokum ente pri izdelavi ja d r a l 
nih letaI in da sm o istočasno  
pričeli z notranjim i priprava 
m i zanje. Dobili sm o od  
nemškega partnerja vso d oku 
m entacijo , sk len ili pogodbo, 
prilagodili proizvodne p ro 
store, pridobili sodelavce, j ih  v 
N em čiji specializirali, v N e m 
čiji naredili dva aviona ter 
končno dom a tretjega, pa je

E nako  bomo m orali privesti 
na optimalno raven p ro izvod 
njo letal, ki so, ka r  zadeva  
inozem stvo že vsa naročena. 
S le d iti  bomo morali velikim  
potrebam  po telovadnem  
orodju, kjer m oram o iskati 
kooperacijske povezave, m o
rebiti tudi v okviru občine, kjer  
bi lahko  nekaterim  doseda 
njim klasičnim  proizvodnjam  
dali solidnejši razvojni ko n 
cept.

N aši g lavni problemi bodo 
na poslovnem  področju  p o 
m anjkanje  sredstev za širitev 
in sprotno proizvodnjo, ko se 
na področju ne moremo popol
noma izogniti sezonskim  vpli
vom. Velik problem je  in 
ostane izvozno-uvozna proble
m a tika  in p o m an jkan je  k a 
drov za močnejši svetovni 
vpliv E lana, ko nastaja čas, 
da bi m orda preko E lana  za o 
krožili vsaj slovensko, če že ne 
jugoslovansko ponudbo izde l
kov za  prosti čas v svetu. Prav  
tako bo v naslednjem  letu 
ostal problem še nezadostne 
ga zadovoljevanja potreb trž i 
šča p o  naših  p ro izvod ih , s 
čimer dela ja v n o s t na nas p r i
tisk, konkurenca pa se s tem 
okorišča.

Skora j neverjetni uspehi pa  
tudi ogromne naloge, ki jih  
imamo, nas ne bodo smeli 
oslepiti, da ne bi videli v res-

IManiški kom itet  je zboroval v Elanu

Gradnja hale B 1 tudi pozimi ne počiva



XVIII. Pokal Vitranc je za nami

EZ.AA/
v Kranjski gori

Tudi XVIII. Pokal Vitranc 
je tako pod streho, čeprav smo 
na ta trenutek čakali tokrat  
nekoliko dlje. Po organiza
cijskem spodrsljaju v letu 1976 
in izgubljeni kandidaturi v 
letu 1977 se je letos tekmova
nje odvijalo brezhibno.

K ljub  m uhas tem u decem 
bru, ki sprva ni obetal snega, 
je le-ta nekaj dni pred tekmo
vanjem vendarle osrečil tako 
glavnega organizatorja kot 
tudi ostale, ki smo bili po
sredno ali neposredno vpleteni 
v prireditev in tako veliko pri
pomogli k tako uspešnemu 
zaključku. Elan je v pretekli 
tekmovalni sezoni nekajkrat 
dokazal, kako lahko dobro za
stavljene propagandne akcije 
na tovrstnih prireditvah, po
nesejo njegovo ime Sirom po 
svetu.

Enkra ten  dokaz temu, upam 
da ne neponovljiv, je bil vse
kakor Garmisch, kjer je kon
cept sistematično zastavljenih 
akcij naletel na širok odmev.

Zal tako  sistematično na 
stopanje na vseh tekmovanjih 
ni mogoče, zato pa je toliko 
bolj pomembno izkoristiti 
prednosti domačega terena.

S to parolo smo se letos tudi 
lotili akcij, ki smo jih realizi
rali v K ranjski gori. Dobro 
smo se namreč zavedali, da 
bomo na pobočjih Vitranca

mnogo lažje in popolneje ures
ničili svoje zamisli.

Pri tem smo seveda imeli v 
mislih tudi tekmovalne rezul
ta te ,  tako  S tenmarkove kot 
tudi Križajeve, Zemanove in 
morda še koga iz naše ekipe.

Tudi dejstva, da je bilo v 
Kranjski gori prisotno okrog 
200 domačih in tujih novinar
jev, da je obe tekmovanji 
prenašala Evrovizija in da so 
tudi mnoge evropske radijske 
postaje imele direktne prenose 
s tekmovanja, so našim zami
slim dala še večjo težo. 
Celotna akcija je bila v osnovi 
zamišljena v stilu — Elan na 
vsakem koraku:

— tako so bili na s ta r tu  in v 
ciljni ravnini naši privrženci z 
razprtimi dežniki z napisom 
Elan, katerih kamere niso 
mogle prezreti, pa tudi številni 
obiskovalci so jih zavidljivo 
opazovali;

— nadalje smo na mestih, 
kjer se je po naši presoji oko 
kamere največkrat ustavilo, 
postavljali naše smuči in jih 
tako posredovali v evrovizijski 
video-eter;

— dobro postavljena t rans 
parenta v ciljni ravnini, eden 
celo na mestu, kjer tekmovalci 
le-to zapuščajo, sta  odigrala 
pomembno vlogo;

— naše papirne zastavice 
vzdolž proge so še vedno spo
minki, po katerem so po

Dolfe Vojsk  v razgovoru s trenerjem Jug.  reprezentance
tov. T onetom  V Ogrincem Elan je bil v Kranjski gori povsod  prisoten

N aši med našimi



Naš Camelot
tekmovanju planili predvsem 
mlajši obiskovalci;

— posebni leseni merilci za 
merilne naprave so navadno 
popisani z imenom firme, ki 
meri čase tekmovalcev, tokrat 
se je  za razliko na njih poja
vilo naše ime;

— v drugem teku slaloma 
so smuči na s ta r tu  zbodle v oči 
vedno znova, ko se je  na progo 
podal nov tekmovalec in še bi 
lahko naštevali.  Pečat vsemu 
pa so bili še izvrstni rezultati 
tekmovalcev na smučeh Elan.

Dve zmagi Ingemarja, ki je 
na Vitrancu pokazal da je še 
vedno razred zase, tre t je  in če
t r to  mesto Bojana ter deveto 
mesto Zemana v slalomu, to se 
v dveh dnevih Klanu še ni 
zgodilo. Pri vsem tem seveda 
ne gre pozabiti tudi na ostale 
naše tekmovalce, ki so doka
zali, da nekajletno sistematič
no delo že daje prve rezultate.

Celotna podoba ene točke 
letošnjega smučarskega cirku
sa je  tako sklenjena.

Zadovoljni smo, razen tistih, 
ki jim je tok ra t  športna sreča 
obrnila hrbet,  lahko vsi. Tako 
organizatorji,  ki so za svojo 
brezh ibno  opravljeno nalogo 
dobili številna priznanja, kot 
gledalci, ki so dva dni lahko 
spremljali na delu elito sve
tovnega alpskega smučanja, 
pa tudi tekmovalci, saj so po 
izjavah mnogih letos prvič 
tekmovali v »pravih zimskih 
razmerah«.

Kaj pa Klan?
Brez dvoma nam  je tudi 

tokrat uspel večji del zamiš
ljenega. V Kranjski gori smo 
bili prisotni povsod, pa tudi v 
tisku skoraj ni bilo novice, v 
kateri bi bilo izpuščeno naše 
ime.

Da ne gre za samohvalo, naj 
povzamem izjavi gostov orga
nizacijskega komiteja tov. T o 
neta Boleta, člana predsedstva 
SHS in tov. Zvoneta Dragana, 

podpredsednika IS Slovenije, v 
katerih sta čestitala Klanu za 
dosežene rezultate,  nista pa 
skrivala navdušenja nad tem, 
da z našimi izdelki krojimo, oh 
pomoči tekmovalcev, usodo 
vrha tekmovanja za svetovni 
pokal.

Tudi v rubriki »Halo K ra n j 
ska gora« smo našli svoje me
s to  — novinarji so se nam 
namreč zahvalili za skromna 
priložnostna darila, katera 
smo jim ob tej priliki pripra
vili.

Ko pa se je najhujši vrvež 
pomiril in ko so nekateri tek 
movalci že zapustili Kranjsko 
goro pa smo organizirali še 
sprejem za naše novinarje in v 
sproščenem razgovoru še en 
k ra t  rezimirali pretekla doga
janja.  T a  skromna pozornost 
je med novinarji naletela na 
dokajšnje odobravanje.

Ce strnemo, je ugotovitev 
enoglasno — planirani učinek 
je dosežen, tekmovalni uspehi 
so temu dali svojo težo, vseka
kor pa se je glas E lana tudi 
tokrat slišal zelo daleč in bo 
sigurno pozitivno vplival na 
dosego še boljših poslovnih 
rezultatov v prihodnosti.

Uroš Aljančič

K ran jsk a  gora me je v 
preteklem  tednu sp om inja 
la na neobstoječo  tradicijo  
CAMELOT, v kateri je pred  
t isoč  in več leti  vladal le 
gendarni an g lešk i  kralj 
Artur z vitezi ob svoji  
ok rogli  mizi.  Legenda g o v o 
ri, da so  se v CAMELOTU  
m ogle  izpolnit i  v se  želje in 
vse  sanje  in da je tam nek  
čudežni MERLIN pletel ne 
v idne č ipk e  ljudskih usod  
in ž iv ljenjsk ih  poti z v e č n i 
mi g ibanji med vero in 
izdajo, dobrim in zlem,  
uspehov  in razočaranj.  CA
MELOT je osta l  pojem  
kraja iz sanj.

O dkod ta primerjava med  
K ran jsk o  goro  in nekega  
d avnega  CAMELOTA?

E n o s ta v n o :  ne pom nim ,  
da bi bila katerakoli  šport 
na p r ired itev  do te mere  
izpolnila  in presegla  vsa  
naša pričakovanja ,  kot je 
to bil slučaj na tekm i za 
XVIII.  »Pokal Vitranc« — 
FIS »S vetovn i  pokal« v 
sla lomu in ve les la lom u  
1978. Lahko bi se reklo, da 
je vse bilo perfektno in da 
je vse  to mejilo na n eres 
n ično v tej absolutn i per- 
fek t ivn ost i  športnega  d o 
godka. Od čarobne miline  
belega sn ega  na vrhu naj
lepše  a lpske  zime, organ i 
zacije,  kateri bi se ne moglo  
očitati  najm anjše hibe  
(dragocene so bile izkušnje  
nesrečne  kran jsk ogorsk e  
napake iz 1976), z legen dar 
nim S tenm ark om , popular
nim do neverjetnost i ,  ki je 
prišel sem, da bi zm agal in 
storil  je to na najbolj  
superioren in najhladno-  
krvnejši s ten m ark ovsk i  n a 
čin.  K ončno,  s Križajem od 
katerega  so bila mesta  na 
vrhu več od dosežen ih  
točk, p lasm ana,  osebn ih  
trofej -  BIL JE TO TA CA- 
MELOTOSKI SAN, KI SE 
JE  KONČNO URESNIČIL.

Že leta se ukvarjam  s 
fen om enom  s loven sk ih  že 
lja, da se njihovi fantje  
potrdijo tudi v sve tovn em  
merilu v tem športu, do k a 
terega (ni treba posebej  
poudarjati zakaj) je bilo lju
dem  v n aš i  n a jse v er n e jš i  
republiki največ. V eč  od 
vseh  drugih športov ,  ne 
glede na kateri lestv ic i  je 
pri d ogovorjen i prioriteti  
športov .  Bodim o iskreni:  
v S loven ij i  je sm učanje  — 
sm učanje!  P rv o  in edino,  
navkljub  vsemu. T o  je del 
soc io -p s ih o lošk ega  k om 
p leksa  z globokim i,  ne 
sam o športnim i značaj-  
nostmi.  Težnja je bila zato  
večja,  v kolikor je  bil 
razm ak  m ed njo in rea l
nostjo  (beri rezultati na 
m ednarodni sm učarsk i sc e 
ni) večji.  In dolgo je trajalo  
to neskladje ,  predolgo! Zdaj 
se zdi, ga je vendarle  konec.

Za to je zaslužen BOJAN  
K R I2A J, m ladenič ,  ki bo v 
začetku  leta 1979 proslavi l  
v P r is tav i  pri Tržiču svoj
22. rojstni dan, da bi od tod  
takoj za tem odšel  zopet v 
svet .  V svet,  ki ga je do 
kraja sprejel kot svojega,  
katerem u tudi sam pripada,  
v ta čarobni  in pom alem  
prazni,  neznani in okrutni  
»beli cirkus« v kateri senci  
so najbolje p lačani »am a 
terski« smučarji sveta ,  med  
sodobnim i nomadi belih  
strmin pod d ir igentsko  pa
lico šv ic arsk ega  novinarja  
in m enažerja SERGEJA  
LANGA. Križaj je izpolnil  v 
Kranjski gori svoje  in tuje 
ter n aše  sanje in želje. N a 
redil je za S loven ijo  in S lo 
v e n c e  to, kar n iso  mogli  
storiti  preje sm učarsk i v e 
likani:  T inček  Mulej, Ma
tevž Lukane, J a n k o  Štefe ,  
Franci Cvenkelj ,  Peter  La
kota,  Blaž Jak opič ,  Majda  
A nkele ,  J a n e z  Polda, Rudi  
Finžgar, Ludvik Zajc, D a n i 
lo Pudgar, niti ne B ogdan  
N orč ič ,  sk a k a le c ,  ki je  z 
rahlim dotikom  rok poletel  
na sm učeh dalje od ka tere 
gakoli  ž ivega  bitja — 181 
m etrov  daleč.

Se ena dimenzija triumfa  
je bila prav tako važna.  
Bila je objavljena v DELU
23. XII. 1978 na prvi strani:  
telefoto  iz Kranjske gore, ki 
je obšel svet. Na njem so 
zm agovalc i  ve les la lom a na 
V itrancu. Levo drugo p las i 
rani P eter  Liischer, mladi  
Š vicar ,  v sredini Ingem ar  
S te n m a r k ,  Š v e d  in desno  
naš alpski junak Bojan Kri
žaj iz Tržiča.  In kakor je to 
že navada v publiciteti ,  so  
zm agova lc i  lepo dvignil i  in 
pokazali  svoje  dragocene  
smuči.  Na »Liischerjevih je  
pisalo  »ROSSIGNOL«, na

S te n m a r k o v ih  in Križaje-  
vih sta se videli dve preple
teni ve l ik i  črki »E« in 
polno im e proizvajalca  — 
J u g o s lo v a n s k i  Elan iz B e 
gunj.

S a m o  v SR S loven ij i  — 
mi je dejal E lanov  direktor  
Dolfe Vojsk, se proda okoli
70.000 parov smuči letno,  
od 500.000 parov skupne  
le tne proizvodnje.  Ni pri 
nas športa,  ki bi se tako  
hitro in tako m a sovn o  raz
vijal kot  smučanje.  To je  
tudi vel ik  in dober posel,  
pri katerem  so Stenm ark ,  
Križaj, jutri m ogoče  Strel  
ali  kdo drug, najboljša  
možna propaganda,
fantastična  reklama.

V zem im o vse  to skupaj.  
Kranjska gora v polnem  
siju z im ske lepote. V njej 
neprekoslj iv i  super-as
S tenm ark  »cela epoha v 
teh n ičn em  razvoju smuči«  
kakor to pravi g lavni k on 
struktor E lanovih  smuči,  
inženir Andrej Robič. Po leg  
Stenm ark a  — Bojan Križaj.  
Boljši od bivših zm a g o v a l 
cev  sve to v n eg a  pokala,  
olimpijskih  in sve tovn ih  
prvakov,  boljši od Thoeni-  
ja, G rosa ,  H em m ija ,  pred 
starim i orli in mladimi  
petelini ,  Švicarji ,  Avstrijci ,  
Nem ci,  Italijani,  Am erikan-  
ci, Francozi,  v so  to a lpsko  
bratovščino ,  na katero smo  
včas ih  gledali ,  kakor  se iz 
Bohinja  gleda na Triglav.  S 
fenom enom  Elana v ozadju,  
kot delom n acion a ln ega  
ponosa .  V id ite  do kam sega  
naš sm učarski CAMELOT v 
izdaji K ranjske gore 1978. 
Daljne sanje, ki n iso  več — 
sanje.

SP O R T S K E  NOVOSTI 
26. XII. 1978 
VILKO LU N C ER

LEKTR

Bojan med svojimi navijač i  iz Tržiča v Kranjski gori



Stenmark
v Brnci

Elanov  praznik  
na Koroškem

Že pred otvoritvijo trgovine 
Elan v Brnci na Koroškem, je 
bil najavljen obisk najboljšega 
smučarja na svetu, Ingemarja 
S ten m ark a  za torek 19. de
cembra 1978. Za ta obisk je 
med tamkajšnjo javnostjo  vla
dalo veliko zanimanje. Kako 
tudi ne bi, ko pa so prebivalci 
onkraj K aravank mnogokaj 
pridobili. Dobili so novo to 
varno, dobili so delo, s tem so v 
središču pozornosti avstrijske 
javnosti — in dobili so s tem v 
goste najboljšega smučarja na 
svetu, Šveda Ingemarja S ten 
marka. Še pred letom dni se 
jim še sanjalo ni, da bo prav v 
njihovi sredini tak premik.

Tisti torek, 19. XII. 1978, je 
močno snežilo. Ceste so bile 
zelo slabo prevozne, ljudje so 
tičali pod toplo streho. Inge- 
mar ni odnehal. Obljubil je in 
prišel je! To  pa je bil dogodek 
za krajane, kakršnega zlepa ne 
bodo več doživeli. Trlo  se je 
ljudi, predvsem mladine. Vsi 
so hoteli  avtograme, vsi so 
tiščali v smučarskega asa. On 
pa jih je sprejel in mirno delil

podpise dobri dve uri. Ni mu 
bilo odveč, vse je očaral s svojo 
mirnostjo, vljudnostjo in po
trpežljivostjo. Spoznali so ne 
samo smučarja-športnika,
temveč tudi idealnega človeka. 
Mimogrede povedano, tisti 
dan  je močno porastel tudi 
promet v trgovini. Kolikšen pa 
bi bil obisk ljudi ob lepem vre
menu, si je težko predstavljati . 
Še dan, dva po tem so kupci 
spraševali, če imajo še S te n 
marka.

Smučarski idol si je ta dan 
ogledal tudi novo tovarno, ki 
je tik pred otvoritvijo in je bil 
nad tem kar je videl, prijetno 
presenečen. T a  obisk pomeni 
za Elan mnogo. Z dejstvi 
dokazuje svetu svojo uvrstitev 
v sam vrh proizvajalcev smuči 
in športne opreme. V svojih 
vrstah združuje najboljše 
smučarske tekmovalce, S ten 
marka, Križaja, Zemana, S t re 
la in druge.

Obisk tako znamenite oseb
nosti Elanu, je z njegove s tra 
ni tudi priznanje, da ceni Elan 
v celoti, tako kot visoko ceni 
Elanove smuči, s katerimi 
zmaguje že leta iz tekme v 
tekmo.

! c e le  S o  ričoc' n o n fp  2 -1 - -IZ. 4 7 7 *
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Druga zalepljena sm učka v Brnci

ELNM

Priznanja najboljšim  
športnikom  Gorenjske

V Festivalni dvorani na 
Bledu je bila 23. decembra 
slovesna razglasitev najboljših 
športnikov Gorenjske. Obe
nem so združili to zabavno 
športno prireditev z razdelitvi
jo nagrad najboljšim šport 
nikom in sindikalnim športnim 
organizacijam občine Radov
ljica.

Za najboljšega športnika 
leta 1978 so izbrali plavalca 
Boruta Petriča,  med dekleti pa 
Nušo Tome. Med ekipami pa 
je bila izbrana kot najboljša 
ekipa jeseniških hokejistov.

Na prireditvi so tudi pred
stavili nekaj drugih športni
kov, med njimi padalko L^ga- 
tovo, a lp in is ta  Manfreda in 
Berganta ,  smučarje Kura lta ,  
Ziblerja, Strela in Polono 
Peharc; o blejskih odbojkaših 
pa sta spregovorila Maja Zore 
in Srečko Bernik.

Najboljšemu športniku Bo
rutu Petriču so izročili med 
drugimi tudi elanovo nagrado, 
vrednostno pismo za din 2000, 
ki ga nagrajenec lahko vnovči 
z nakupom naših izdelkov v 
trgovini v Begunjah.

S tenm ark  v Brnici,  za sprem em bo nasm ejan

S tenm ark  deli a v togram e v Brnici



Ali se to tiče tudi nas?
Odlomki iz pogovora s sekretarjem predsedstva  
CK ZKJ Stanetom  Dolancem  
za novoletno prilogo »Dela«

DELO: N ek ajk rat  ste že 
rekli,  da je vel iko  laže gra 
diti tovarne ,  že leznice ,  ce 
ste  kot pa nove  ljudi. S te  še  
ved n o  tega prepričanja?

DOLANC: Osnovni problem 
pri nas ni dopolnjevanje siste
ma, čeprav je to  tudi izredno 
pomembno in bo verjetno v 
prihodnjem letu ena naših po
glavitnih nalog, ampak bitka 
za zavest ljudi. Bil sem proti 
vsaki indoktrinaciji  in sem še 
vedno. Dokler pri nas ne bo 
ogromna večina ljudi, kar je 
daljnoročen proces, vedela, da 
je vse, kar imamo in kar bomo 
lahko ju t r i  imeli, odvisno od 
nas vseh in da smo v sistemu, 
ki temelji na samoupravnih 
odnosih, vsi odgovorni za vse, 
toliko časa bomo imeli proble
me.

Zavest ljudi se ne dviguje 
samo z uspehi. Zavest ljudi se 
včasih dviguje, ko zaideš v 
hude težave in začneš razmiš
ljati  o tem, kako boš našel 
izhod. Moramo se navaditi, da 
bo na določenih področjih 
potrebno tudi zategniti paso
ve, seveda ne dobesedno.

DELO: Tu se ne bi str i 
njali z vami. P as  moram o  
zategnit i  tam, kjer očitno  
živ im o prerazkošno.

DOLANC: Fred leti smo go
vorili o varčevanju . . .

DELO: . . .  to sm o sp rem e
nili v kampanjo, napadli  
nekaj stvari,  in akcijo  
zbanaliz irali .

DOLANC: Problem varče
vanja je še danes aktualen, 
toda drugače. Bral sem, da v 
Ljubljani vržejo vsak dan 
toliko kruha v smeti, kot ga 
porabijo v Trbovljah. Poglejte 
drugo: pri nas nihče več ne 
pobira starega papirja. Ni 
nekega organiziranega — tudi 
ekonomskega ne — pristopa. 
Ne mislim, da je rešitev v akci
jah  šolarjev, mladine, rdečega 
križa. Varčevanje bi moralo 
biti sestavni del našega eko
nomskega sistema. O teni se 
premalo razmišlja.

Govorili smo, ne vem koliko
krat,  o proslavah. Drugo leto 
jih ho cela vrsta: šestdeseta 
oble tn ica ustanovitve komu
nistične parti je, enaka oblet
nica ustanovitve SKOJ in re
volucionarnega sindikata, š ti 
rideseta obletnica sestanka 
CK K P J  v Bohinju, petdeseta 
obletnica smrti D jura Djako- 
viča. Nedavno sem gledal 
seznam proslav in jih naštel, 
okoli šestdeset. V predsedstvu 
CK ZKJ smo sklenili, da mo
rajo biti proslave skromne, 
delovne, ne smemo iti na 
velike manifestacije. T o  nas 
namreč ogromno stane, drugič, 
odvrača ljudi od dela, tretjič, 
oblike je treba prilagajati  po
trebam sedanjega časa.

DELO: Ali  ocenjujete,  da 
je re so lu c ija  1979 najbolj 
ustrezen izraz potreb in

zm ožnost i  naše družbe v 
tem trenutku?

DOLANC: Mislim, da je
naša  resolucija dobra, pred
vsem zato, ker je realna. Ce 
bomo hoteli  doseči več, da 
nam  bo še bolje, bomo morali 
resnično vsi sodelovati. Cisto 
ljudski primer: v Ljubljani so 
bili a larm i zaradi onesnaže
nja ozračja. Vsi so vpili, da je 
ozračje onesnaženo, vsi pa se 
vozijo z avtomobili in vsi dela
jo isto kot prej, samo z roko 
kažejo na drugega. Ne samo 
na drugega, predvsem na vod
stvene organe. Kriva je skup
ščina, kriva je vlada, kriv je 
celo centralni komite, ker je 
ozračje onesnaženo. Da bi pa 
vsak posameznik kaj storil, to 
pa ne!

DELO: V časih  verjetno
duši sam ouprav ljanje  tudi 
p reob i l ica  p ra v n išk e g a  in 
teh n ok ratsk ega  besedišča  
o sam oupravljanju.

DOLANC: Objektivno je to 
lahko res. T ud i tako lahko 
omejuješ svoboden, dem okra
tičen razvoj sam oupravnega 
življenja, če hočeš vse razpo
rediti po predalčkih. Življenje 
pa ni sestavljeno samo iz pre
dalčkov in kartonov. Seveda 
so tudi ti potrebni, ker ne sme
mo misliti, da se bo — tako kot 
v stari Grčiji ali Rimu — 
zbrala na trgu množica ljudi, 
vzklikala in zahtevala eno ali 
drugo. Družbeno življenje d a 
nes zahteva organiziranost,  
jasne odnose prav zaradi jasne 
odgovoru osti.

DELO: So pa primeri,  ko 
se radi izognem o sa m o 
upravni od govorn ost i  in se  
rajši prepuščam o tako im e 
n o v a n i  d ržavn i  regula tiv i  
na vseh  ravneh.

DOLANC: Prav gotovo bo
mo še dolgo potrebovali tudi 
zakone in odloke na mnogih 
področjih. T u  si ne smemo 
delati  iluzij in demagogija na 
tem področju bi bila lahko 
zelo nevarna. Položaj,  kakrš
nega imamo v družbi, moramo 
gledati zelo stvarno. Čeprav 
ves čas govorimo, da je treba 
razvijati zavest ljudi in da je 
njihova osveščenost relativno 
zelo visoka, zahteva vendarle 
sam oupravni družbeni odnos 
nenehen in še trši boj za 
razvoj te osveščenosti. Veli
kokrat bo v raznih situacijah 
potreben tudi še odlok ali za
kon, ki pa mora nas ta t i  na 
demokratičen način. Sicer pa v 
našem sis temu drugače tudi ni 
mogoče, saj so vse družbeno
politične skupnosti sestavljene 
iz delegatov.

DELO: Omenili  ste  d em a 
gogijo. Naj zastav im o ta k o 
le: ena od znači lnosti  leta  
1978 je bila tudi, da sm o za 
čeli  razpravljati o sk rajša 
nju d e lovn ega  časa ,  čeprav  
ugotavljam o, da nam pro
d u k t iv n o s t  n en eh no  pada.

Misel m orda ne bi bila s la 
ba, če bi se nam res p osre
či lo  in tenziv irati  delo , s a 
mo vprašanje  je, kako?

DOLANC: Mislim, da je  v 
tem trenu tku  kakršnokoli n a 
čenjanje debate o skrajšanem 
delovnem času nesprejemljivo.
V tem trenutku  je to v nepo
srednem nasprotju  z našo 
linijo in s položajem, z življe
njem in s stvarnostjo. Bil bi za 
skrajšanje delovnega časa, če 
bi zagotovili, da bomo delali 
bolj intenzivno. Toda  bojim 
se, da bi samo skrajšali delovni 
čas, delali pa bi po starem. V 
tem trenu tku  za kaj takega še 
nismo zreli. Nasprotno. Mi
slim, da je treba tudi neka
terim demagogijam stopiti na 
prste. Vse tisto, kar je pri nas 
nujno, naj bo tudi dobro 
plačano. Povem primer, ob ka
terem vem, da bodo peki 
poskočili, toda vseeno: če želi
mo imeti svež kruh, potem je 
pač treba plačati,  in to dobro, 
nočno delo pekov. Ali: pone
kod so hoteli zapreti trgovine 
tudi ob sobotah. Po vsem 
svetu pa imajo še ob nedeljah 
odprte trgovine in tak ra t  
največ prodajo. Pri nas pa naj 
bi trgovine ob sobotah zaprli. 
Menim, da je  to demagogi
ja ..  .

DELO: . . . A l i ,  če prista 
v im o svoj lonček,  da pošta  
ob sobotah  noče raznašati  
Dela . . .

DOLANC: . . . A l i  da na Ža
lah nočejo pokopavati ob 
koncu tedna. To  so nesprejem
ljivi primeri, ki so še posebej 
poudar jen i  ob praznikih, ko 
vikendi tra ja jo  včasih celo pet 
dni. To  je nemogoče!

DELO: Letos sm o z vašo  
podporo začeli  boj proti  
pretiranem u s e s ta n k o v a 
nju. Žal, m oram o ugotovit i ,  
da n ism o bili preveč u speš 
ni.

DOLANC: Tudi to sodi v 
akcije za stabilizacijo, za var
čevanje. Mislim, da na smemo 
dovoli ti  — še posebej ne v 
partiji,  socialistični zvezi, sin 
dikatih — da bi bili sestanki v 
delovnem času. Ce ne bo šlo 
drugače, bomo morali navse
zadnje dati direktivo in takšno 
sestankovanje prepovedati. 
Z računajte ,  koliko Jugoslova
nov je  v družbenopolitičnih 
organizacijah ,  v sam ouprav 
nih organih, v delegacijah, in 
koliko sestankovanja gre na 
račun delovnega časa. Dobili 
bi ogromne številke. Seveda je 
treba tudi poudarit i,  da m ora
jo biti sestanki dobro priprav
ljeni, kratki,  jasni, onemogoči
ti moramo poklicne razprav- 
Ijalce, tako imenovane moril
ce, ki z besedovanjem ure in 
ure morijo ljudi. T i  sestanki 
morajo hiti zunaj delovnega 
časa. Nedvomno sodi to med 
metode sodobnega političnega 
dela. Poglejte, kako človek 
danes živi. Izračunajte  in 
boste videli, da mu preprosto 
zmanjka časa, da bi še delal. 
Tem u je trelia napraviti ko
nec. Zato smo spet uvrstili v 
delovni program predsedstva 
CK ZKJ temo varčevanje. 
T ud i tu  bo potreben boj za 
zavest ljudi.

DELO: N e k o č  ste  rekli,  
da sam oupravljanje  ne m o 
re biti in ne sme biti s in o 
nim za m alom arnost ,  n eod 
govornost ,  ned iscip lino  niti 
za povprečnost .  S a m o 
upravljanje ne prenese  
m lačnih ek ip  oziroma ljudi, 
ki se bojijo tvegati.  V sega  
tega pa, žal, daneu ne manj-

DOLANC: Takega obnaša
nja ne bi smeli prenašati , pre
našamo pa ga, žal, še vedno.

DELO: . . . i n  za kaj?
Morda celo  s preveč po
pustlj ivosti?

DOLANC: Zaradi tega, ker 
smo često oportunisti,  ker vča
sih zganjamo v bistvu lažno 
solidarnost. Menim pa, da je 
ena temeljnih nalog komuni
stov in vseh razgledanih ljudi 
boj zoper povprečnost, zoper 
oportunizem, zoper vse, čemur 
pravimo drobnjakarstvo. Mi
slim, da je, naprimer, prav v 
gospodarskem življenju Slo
venije preveč živo drobn jakar 
stvo, velikokrat je navzoč 
oportunizem. Ni velikih akcij 
in velikopoteznosti, ki bi slo
vensko gospodarstvo gnale 
naprej.

Ob teh ugotovitvah bi dodal, 
da nam manjka kadrov, spo
sobnih ljudi v gospodarstvu, ki 
bi imeli iniciativo, znanje, drz
nost in zaupanje.

DELO: P ravim o pa tudi, 
da se strokovnjaki  iz uni 
verzitetn ih  krogov premalo  
izkažejo. Trdijo celo, da n i 
majo m ožnosti ,  s katero bi 
lahko svoje  znanje koristno  
vključili  v prizadevanje  
Sloven ije  za večje projekte.  
S kratka ,  ve l ik okrat  je s l i 
šati ,  da strok ovnjakov  ne 
pustim o »zraven«. To je 
torej druga teza na isto  
temo.

DOLANC: Velika s tvar  v 
letošnjem letu, tudi na kon
gresu, ki je posebej — tudi na 
temelju študije Edvarda K ar 
delja — poudaril nujnost,  da 
bolje vrednotimo in upošte
vamo znanost kot sestavni del 
proizvodnega odnosa. Danes 
brez znanosti ne moremo več 
naprej. T o  ni fraza. V konkret
nem, družbenem , poli tičnem 
in ekonomskem življenju mo
ramo vključevati resnično zna 
nost — v raznih oblikah sode
lovanja z univerzami, akade
mijami, inštituti — v življenje, 
in to v ekonomsko, politično, 
kulturno življenje. Te misli je 
nedavno zelo dobro razvil 
Sergej Kraigher na proslavi ob 
štirideseti obletnici Slovenske 
akademije znanosti in um e t 
nosti. T o  je torej tudi ena od 
nalog komunistov, ki morajo 
zahtevati nenehno navzočnost 
znanosti  na vseh področjih 
družbenega življenja. Ce ne 
bomo dosegali tega, se bo zgo
dilo ne samo to, da tehnologija 
ne bo napredovala, da bo 
proizvodnost dela nenehno 
ogrožena, v nevarnosti bo naš 
razvoj. Ce tega ne bomo upo
števali, bomo imeli politične 
probleme. Tu ne gre za kon
flikt z intelektualci, ampak za 
konflikt z delavskim razre
dom, saj bodo ogroženi druž 
beni cilji, ki so dogovorjeni.



Priprave na Olimpiado 1984
INFO R M A C IJA
O pripravah na organizacijo XIV. zimskih  
olimpijskih iger 
(Povzetek)

Sarajevo ,  novem bra 1978

Izvršni svet Skupščine SRBiH 
je na svoji seji dne 13. julija 
1978 sklenil, naj se pripravi 
širša informacija o poteku 
priprav na kandidaturo mesta 
Sarajeva za organizatorja 
XIV. zimskih olimpijskih iger 
leta 1984, načinu njihovega fi
nanciranja in drugih bistvenih 
vprašanjih.

Republiški sekretariat za iz
obraževanje, znanost,  kulturo 
in telesno kulturo, Republiški 
sekretariat za finance in Orga
nizacijski odbor XIV. zimskih 
olimpijskih iger 1984. leta so 
pripravili Informacijo, ki jo je 
Izvršni svet Skupščine SRBiH 
sprejel na svoji 29. seji, dne 
16. novembra 1978.

I
Širša okolica Sarajeva ima 

izredno ugodne pogoje za 
razvoj zimskošportnih cen
trov. Možnosti, ki jih nudijo 
masivi Jahorine, Igmana, Bje- 
lašnice in Trebervida, so pred
stavljale izhodišče za razmiš
l janje  o kandidaturi za go
sti telja Zimskih olimpijskih 
iger. Leta 1977, ko je Med
narodni olimpijski komite raz
pisal natečaj za kandidaturo 
za organizacijo Iger leta 1984, 
je bila dana vzpodbuda, da se 
preuče možnosti,  da bi bilo S a 
rajevo organizator. Izhodišča 
so bila naslednja dejstva:

— pomen Iger za nadaljnji 
razvoj telesne kulture, v rhun 
skega in rekreativnega športa;

— prispevek k razvoju tu 
rističnega gospodarstva oz. 
dolgoročni ekonomski vplivi 
zaradi odpiranja turističnih 
centrov;

— nadaljnja politična afir 
macija Jugoslavije, BiH in 
mesta Sarajeva, njenega poli
tičnega razvoja in afirmacije 
njene neuvrščene politike.

Pripravljalni odbor je glo
balno proučil, ali glede na po
goje M ednarodnega olimpij
skega komiteja obstoje realne 
možnosti, da se z obstoječimi 
naravnim i pogoji, objekti in 
kadri zagotovi organizacija 
Iger.

K andida tura  mesta S ara je 
va za organizacijo XIV. zim
skih olimpijskih iger je bila 
predložena v decembru 1977. 
Poleg Sarajeva sta  bila kandi
data  še Saporo (Japonska) in 
Goteborg (Švedska). To, da je 
Sarajevo dobilo kandidaturo, 
je prav gotovo še ena potrditev 
ugleda, ki ga neuvrščena, sa
moupravna Jugoslavija v sve
tu uživa.

II

Ko je Mednarodni olimpij
ski komite 18. maja 1978 v 
A tenah  spreje l sklep, da se

organizacija XIV. zimskih 
olimpijskih iger zaupa mestu 
S ara jevu  oz. Jugoslaviji,  so 
Skupščina mesta, Jugoslovan
ski olimpijski komite, Jugoslo
vanska zveza telesnokulturnih 
organizacij in Izvršni svet 
Skupščine SRBiH preučili in 
sprejeli poročila o poteku 
kandidature.

Na predlog Izvršnega odbo
ra je Skupščina mesta sprejela 
Odlok o izdelavi prostorskega 
načrta  za Zimsko olimpiado, 
glede na kratke roke za izgrad
njo posameznih objektov (vse 
naprave morajo biti v uporabi 
najkasneje leta 1983) pa so že 
začeli projektirati tiste ob
jekte, za katere je lokacija že 
definitivno ugotovljena (kom
pleks »ZETRA«, kjer bosta 
otvoritev in zaključek, »SKEN- 
DERIJA« — dvorana z um e t 
nim ledom, Olimpijska vas — 
Š tudentsko naselje v Nedja- 
ričih, kjer so 31. julija položili 
temeljni kamen za drugo 
stavbo s 1000 posteljami itd.).

Sarajevo pa je s tem, da je 
dobilo Zimske olimpijske igre, 
vzbudilo veliko zanimanje do
ma in po svetu. Mnogo dom a
čih in tujih organizacij je 
Organizacijskemu odboru po
nudilo svoje usluge, vrste se 
obiski novinarjev (po ocenah 
je bilo do konca oktobra 1 .1. v 
domačem tisku objavljenih 
več kot 650 člankov), TV ekip 
(Nemčija, Švedska, Japonska, 
Belgija, Avstr ija) itd. Zveza 
telesnokulturnih organizacij 
BiH pa je vzpodbudila tudi 
akcije, s katerimi naj bi zago
tovila kvalitetnejše sodelova
nje naših tekmovalcev.

Še od prej pa se nadaljuje 
plodno sodelovanje z med
narodnim i športn im i federa
cijami in večino jugoslovan
skih športnih zvez. Evropski 
alpski pokal (Jahorina),  skoki 
(Vlašič) in tekmovanja v tekih
— »Igmanski marš« so preiz
kusi za organizacijo in pouk 
večjega števila sedanjih in 
novih kadrov, kar je še zlasti 
pomembno, ker bo Sarajevo 
leta 1980 organizator svetov
nega mladinskega prvenstva v 
biatlonu (Igman).

III

Začasni Organizacijski od
bor, ki je bil formiran 3. okto
bra 1978, ima pet odborov in 
sekretaria t.  Odbori so: za
načrtovanje in izgradnjo, za 
šport,  za splošne zadeve, za 
materialno-finančna vpraša
nja in za informiranje in pro
pagando.

Na osnovi sprejetega kon
cepta in cen iz leta 1978 je bil 
izdelan elaborat za izgradnjo 
športnih objektov, kjer bodo 
potekale ZOI, z vsemi potreb
nimi napravami, kot tudi za 
stroške neposredne organiza

cije. Izračuna so bila skupna 
sredstva v višini 1,870.000.000 
dinarjev, od tega za izgradnjo 
športnih objektov 1 milijardo 
570 milijonov dinarjev, za 
stroške neposredne organiza
cije in izvedbo ZOI pa 300 mi
lijonov dinarjev.

T a  predračun pa ne obsega 
objektov in f ra s truk tu re  npr. 
prometnih zvez, P T T  in elek
trične mreže, hotelskih kapaci
tet, namestitve športnikov v 
Olimpijski vasi, modernizacije 
radia in TV ter  drugih sred
stev obveščanja ipd.

Med pripravami na kandi
daturo, pa tudi danes, se je 
vedno izhajalo iz tega, da gre 
za vsejugoslovansko manife
stacijo in da je njena uspešna 
organizacija s tvar  cele naše 
socialistične skupnosti.

V predlogu Družbenega do
govora o organiziranju in fi
nanciranju XIV. zimskih olim
pijskih iger, ki ga je pripravil 
Izvršni svet, se predvideva, da 
se del sredstev za financiranje 
organizacije in neposredne iz
vedbe Iger zagotovi iz prihod
ka na podlagi marketinga 
Olimpijskih iger in to v višini 
150 milij. din. Drugi del v 
višini 150 milij. din pa se bo

Č estitke Sarajevčanom  
za uspeh v izbiri kraja za 
olim pijske igre 1984 od s lo 
ven sk e  tovarne sm uči in 
š p o r tn e g a  orodja »ELAN«  
iz Begunj, so n aved en e  po 
izjavi direktorja tovarn e  
Dolfeta Vojska, pod tekočo  
štev ilo  1 v službeni doku 
mentacij i  organizatorjev  
teh iger.

T o  naj bi bila m ajhna kom
penzacija za skepso, ki se je tu 
in tam pojavljala v Sloveniji, 
ko se je zvedelo za namene 
Sarajeva, da kandidira za 
olimpijsko mesto. Sarajevo je 
uspelo in slovensko gospodar
stvo, ki se želi napram temu 
predvsem poslovno obnašati , 
sigurno ni bilo med temi 
skeptiki, niti ni danes in upa 
da različna mnenja iz pretek
losti, ne bodo vplivala na 
možnost njene prisotnosti pri 
gradnji olimpijskega Sarajeva.

Kontakti ,  ki so že bili na 
relaciji Slovenija —Bosna in 
Hercegovina in Sarajevo — 
Ljubljana, so dober steber za 
optimizem, čeprav je prisotno 
spoznanje, da se bo okoli del v 
Sarajevu vodila težka kon
kurenčna borba z domačimi in 
inozemskimi partnerji,  kjer gre 
za velike posle.

pokril  iz sredstev proračuna 
federacije.

Sredstva, potrebna za fi
nanciranje izgradnje športnih 
objektov, bi zagotovili mesto 
Sarajevo, SRBiH in vse druge 
socialistične republike in so
cialistične avtonomne pokra
jine po eno tretjino.

Izvršni svet je s svojim 
Odlokom o ugotavljanju od
sto tka za porazdelitev dohod
ka Loterije Bosne in Hercego
vine za leto 1978 namenil v ta 
namen 23,000.000 din od os tan 
ka dohodka od iger na srečo, v 
Proračunu za leto 1979 pa 
bodo ta sredstva prav tako 
dosegla 25,000.000 din. S kup 
ščina mesta Sarajeva bo tudi 
zagotovila svoj del sredstev.

Aktivnost pri pripravah na 
Zimske olimpijske igre pa je 
prisotna tudi v ustreznih 
delovnih organizacijah, ki bo
do odigrale pomembno vlogo 
zlasti pri izgradnji objektov 
infrastruktu  re.

Uspešna organizacija XIV. 
zimskih olimpijskih iger, po 
značaju najbolj pogoste med
narodne športne manifestaci
je, ki bo potekala v naši državi, 
po organizaciji pa najbolj za
pletene, zahteva visoko stop 
njo sodelovanja in koordina
cije vseh nosilcev družbene 
aktivnosti na tem področju v 
naši državi.

Slovenci zaradi tega hite. 
Jasno  je, da je za Sarajevo 
treba pripraviti čim hitreje 
kompleten olimpijski paket,  da 
posamezno brskanje ne mori* 
prinesti uspeha in da ga je za
radi tega treba preprečiti. Zato 
je bil v okviru republiške 
gospodarske zbornice us tano 
vljen iniciativni odbor z n a 
logo, da zbere vse organizacije 
združenega dela, ki imajo in
teres za poslovno sodelovanje, 
od projektantov, proizvodnje, 
do dobaviteljev.

Uspeh v Sarajevu lahko 
pričakuje le tisti, ki bo sestavil 
pravo vsebino paketa. Do kon
ca novembra 1978 so Sarajevu 
ponudili svoje usluge švicarska 
gospodarska delegacija, fran
coska, švedska in avstrijska, 
medtem ko kredite ponujajo 
razne svetovne banke. Spisek 
teh se iz dneva v dan širi. V 
Sloveniji se tega zavedajo, ko 
pravzaprav skušajo vstopiti v 
zadnji vagon vlaka, ki že pelje 
na dolgo vožnjo proti letu 
1984. Vsak čas bo sestavljena 
bilanca slovenskih možnosti, 
ki se bo ponudila organizator
jem v Sarajevu, pri kateri se 
bo iskalo vse možnosti za so-

('N adaljevanje na 11. s tran i)

Slovenski paket 
za Sarajevo

V republiški gospodarski zbornici je ustanovljen  
iniciativni odbor z nalogo, da zbere vse organiza
cije združenega dela, ki imajo interese za poslov
no sodelovanje v gradnji olimpijskega Sarajeva in 
okolice.



ELAN v Kranjski gori

Trije tek m ovalc i  v prvi deseteric i  za sve tovn i  pokal z Ela 
novimi smučmi

Dvoje e la n o v e  smuči na zm agova ln em  odru

V s la lom u S tenm ark  zm agova lec ,  Križaj od ličen  četrti

8 NAŠA SM U ČINA

Z m agovalec  z našim i sm učmi na našem  terenu

S tenm ark  je prišel v Kranjsko goro po zmago

Mitja Ribičič preds.  Rep. odbora SZDL Sloven ije ,  kot po
krovitelj  izroča zm agova lcu  Stenm arku  krista lno  vazo



c .me,-»i m

Največji uspeh n ašega  najboljšega smučarja Bojana Križa
ja v ve les la lom u  v Kranjski gori

M ednarodno združenje športnih  nov inarjev  v Bernu, je 
le tos  že drugič  proglasi lo  za smučarja leta Ingemarja S te n 
marka in mu podarilo z lato m aketo  prireditve sve tovn ega  
prven stva  v Garm ischu

Prva p osam ezna le to in ja  
zmaga S tenm ark a  v vele-  

P riz o r išč e  v e le s la lo m a  za sla lomu za sve tovn i  pokal v 
sve tovn i  pokal v Kr. gori S ch ladm ingu

Manfred Grablar z našim i sm uk smučmi

Avstrijski smučar, ki je 
vrsto  let nastopal za barve 
Avstralije na tekmah za sve
tovni pokal, je postal profe
sionalni smučar. Tekmovalno 
kariero misli nadaljevati na

tekmah profesionalcev on
s tran  velike luže. Po uspešnih 
preizkusih naših smuk smuči, 
je podpisal z nami pogodbo, 
da bo nastopal na naših sm u
čeh.



(  Vprašanja in odgovori iz družbene prakse )

Oblast držati od spodaj
Ker torej porabimo več,  

kot ustvarim o, to pomeni,  
da kot se učeno izražamo,  
antic ip iram o dohodek,  ki 
ga bomo šele  ustvarili .  Kaj 
lahko d elavc i  v tem eljnih  
organizacijah  storim o za 
to, da bi obrzdali porabo in 
jo spravil i  v okv ire  d ejan 
sk ih  možnosti?«

Odgovor: Imeti moramo
dober vpogled v pogoje u s tva r 
jan ja  dohodka in njegove de
litve. Ne smemo dovoliti, da se 
nam dohodek v kakršnikoli 
obliki odtuji, da skrene po po
teh, ko ga izgubimo izpred oči 
našega družbenega nadzor
stva. T o  pa pomeni, da mo
ramo imeti trdne vsakodnevne 
zveze z delegati in delegaci
jami v delavskem svetu, v sa
m oupravni interesni skupno
sti, v skupščinah družbenopo
litičnih skupnosti in drugje. 
Poglobiti se moramo v naše 
bilance. Ne sme nas zaslepiti 
goščava suhih in pogosto ne
pomembnih številk, za kateri
mi pa se v resnici skrivajo 
veliki problemi. Iz vseh teh 
bilančnih številk moramo izlu
ščiti družbenoekonomsko bi
stvo svojega položaja in svoje 
prihodnosti,  s tem pa tudi po
ložaja in prihodnosti svoje te
meljne organizacije in družbe 
kot celote. Tega brez akcije 
naprednih sil družbene zavesti 
ne bomo zmogli.

Ob oceni o porabi, ki gre čez 
okvir naših možnosti, bi dejal, 
da naši ljudje že dolgo ugo
tavljajo, da dobro živimo. 
H kra ti  izražajo bojazen, češ, 
kako dolgo še lahko živimo čez 
okvir možnosti ustvarjenega 
družbenega dohodka. Takšna  
razmišljanja naših ljudi so 
resno opozorilo, da moramo v 
prihodnje vezati vse oblike 
porabe samo na povečevanje 
produktivnosti,  s tem pa tudi 
na krepitev materialnih osnov 
združenega dela. Samo to je 
lahko zagotovilo za naš boljši 
jutri!

»Pri skoraj vsaki preki
n itvi dela v delovni organ i 
zac ij i  n ava ja jo  k o t  vzrok

s lab o  in form iran je ,  n a p a 
čen obračun osebn ih  do
hodkov,  sam ovoljo  itd. Le 
redko se zgodi,  da pokažejo  
tudi na vzroke, ki so zunaj  
d elovn e organizacije .  Za
kaj?«

Odgovor: Soglašam z vami, 
da je treba iskati vzroke za 
prekinitev dela znotraj delov
ne organizacije, pa tudi zunaj 
nje. Najpogostejši  vzrok je 
slabo informiranje, pravijo. To 
je  najbrž res, toda to je samo 
površina stvari. Glavni vzrok 
je predvsem ta, da o delitvi 
dohodka še vedno v premajhni 
meri odloča tisti, ki ga u s tvar 
ja. T o  pa ne pomeni, da v ta 
kem primeru vedno odločajo o 
njem poslovodne strukture,  
čeprav po neformalnih poteh 
in pod plaščem sam oupravlja 
nja. Pogosto je dejansko odlo
čanje v banki, v samoupravni 
interesni skupnosti,  v držav
nem organu itd. T o  je sindi
kalni kongres v Beogradu 
posebej poudaril.

Prekinitve dela pogosto iz
ražajo tudi nezadovoljstvo de
lavcev zaradi prevelike porabe 
izven proizvodne sfere, zaradi 
neracionalnega povečevanja 
administracije na vseh ravneh 
ter zaradi podobnih pojavov. 
Rešitev je v tem, da se okrepi 
oblast delavcev v temeljnih or
ganizacijah združenega dela 
ter po poti delovanja delegat
skega sistema na vseh ravneh 
odločanja o širših družbenih 
vprašanjih. Samo po tej poti 
lahko odstranimo vzroke, za
radi katerih prihaja do pre
kinitev dela, ki povzročajo 
veliko škodo delavcem samim.

Prekinitve dela pogosto po
kažejo tudi na šibkost sub
jektivnega dejavnika. Ob njih 
se najbolj nazorno pokaže, 
kako delujejo ali ne delujejo 
družbenopolitične organizacije 
in komunisti  v njih, kaj dejan 
sko pomenijo in kaj bi v resnici 
morale biti, če bi hotele ob
vladati situacijo v svojem okol
ju  ne samo tedaj, kadar gre 
vse dobro, temveč tudi takrat,  
kadar  je kritično in so nujni 
tudi posebni napori, odrekanja 
in celo žrtve.

»Naša obramba«

Zim a je  tu in to dobra zima. 
Vse je  dobesedno »na nogah«, 
staro in mlado. Vrste ob l ič n i 
cah se večajo, kjer potrpežljivo  
čakam o, da nas ponesejo v 
višine, p ri tem pa p ra v  nič ne 
godrnjamo. Nerodno je  le to, 
da so obrnjene navkreber, 
tako, da nam  skrajšujejo še 
tisti del smučišča, k i j e  prire
jeno  za »drič«. N a  cestah pa  
taka poledica! N i čudno, da je  
zm anjka lo  snežn ih  cerig. Z im 
ska oprema je  zakon. Pa ka j  
bi to, sa j še avtomobilov  
m anjka, da bi jim  nadeli veri
ge. Pol leta lepo v vrsto do 
nove »stojadinke«. Pa smo  
spet v vrsti, lepo m irno in tiho
— tako smo vzgojeni. Sp loh  se 
več ne ra zburjam o  m i S lo 
venci. K ako  drugačni sm o p o 
stali v tridesetih letih. Včasih  
bi se takoj stepli, če nam  ka j  
ne bi bilo pogodu. N o  zd a j ko 
pa je  zm anjka lo  kave, to pa  je  
bilo že malo preveč. Ta čas pa  
smo le bili malo nervozni. Pri
znajm o! Pa brez tega luksuza  
bi še nekako šlo. Ko pa  gre za  
življenjsko važne potrebščine, 
v mislih im am  tiste, ki so in jih  
ni — pa se mi naježijo lasje. 
K a k o  bomo pra li um azano  
perilo brez pralnega praška , 
ki ga k a r  naprej prim an jku je? 
Kje so pom aranče, ki sm o jih  
uvrstili v našo redno p reh ra 
no? Z a  žarnice je  razumljivo, 
da so problem, ko pa je  že  
problem s sam im  električnim  
tokom. A l i  pa  zdom ci. Teh  
sicer ne prim anjkuje, pa  so 
vendar problem . Z ased li so 
nam vse vlake okrog p ra zn i
kov, tako  da so dneve in tedne  
ostali razn i uvozni m ateriali za  
našo industrijo na drugem  
tiru. »Nikom e niš ta«, bi rekli z 
našim i ju žn im i brati. »To je  
ja sn o  ko pekm ez«! T ako  mora  
biti. Še uho nam  ne poči. Tudi  
m eni ne z  drugimi vred. In  J a 
nezu tudi ne.

Da pa je  k a j  takega mogoče, 
ka r  vam bom zdajle povedal, 
pa je  nezaslišano. N i izgovo
ra, ni oprostitve!

Ko sem prejšnji petek brez 
izpite kave stopil v trgovino po

sm uči in to še v tisto v E lanu, 
sem se počutil ko t ob žičnici. 
In ker ni kaza lo  da bom ka j  
km a lu  na vrsti, sem posta l  
hote »nemogoč«, ker sem pač  
videl J a n e za ,  da le tako  ka j  
opraviš. K ot samoupravljalec  
in družbeni delavec smem kaj 
reči v korist naše družbene  
skupnosti. In sem rekel! En  
p a r  smuči za mojo svakinjo  
RC  1)4 dolžina 150 cm. S icer je  
začetnica, vendar ker že  ima  
ostalo opremo 1 a, j i  ne morem  
iskati sm uči z napako, tisto 
slabše blago, ki j e  nam enjeno  
dom ačemu kupcu, ko t mi je  
prišepniI Janez . Vendar želje- 
nih smuči nisem dobil. Z d a j  
m i je  pa  bilo dovolj. U daril  
sem ob pu lt  in se zaklel, da j ih  
bom strančiral, te Elanovce. V 
obraz jim  bom zm eta l d ru ž 
beno kritiko. (Priznam, tiho bi 
bil, če bi smuči dobil). Zaripel 
v obraz sem j im  povedal kar  

j im  gre. Nezaslišano!  Vse do 
bre smuči pošiljate v izvoz h 
kapitalistom . Vaše smuči 
sploh niso smuči, to so prope
lerji za letala, ki ste j ih  začeli 
izdelovati. N im ate  ene drvar
nice, kjer bi za nas državljane  
proizvajali smuči, za vraga.

Verjemite mi, to je  p o m a g a 
lo. Obljubili so mi, da se bodo 
poboljšali. Pa tudi vse tako  
kaže, da bo res. N a  vrat na  
nos so se odpeljali na Švedsko  
in odkupili tovarno tekaških  
smuči, da j ih  ne bo m anjkalo. 
Prisilili so H eim atd ienst v 
A vstriji, da jim  ne bo podrl  
nove tovarne poliuretan sm u 
či, da  bi vsaj v enem letu 
odpravili pom anjkan je  krajših  
modelov. Doma gradijo  
ogromno drvarnico za alpske  
smuči, da bo najkasneje v 
dveh letih odklonjena vrzel pri 
prodaji. Povem vam pa, sem 
j im  dejal, ko bo teh smuči 
končno že enkrat dovolj ali 
celo preveč, da j ih  ne boste 
mogli prodati, takra t se bo v 
m eni zopet prebudil čut d ru ž 
beno odgovornega delavca, 
za k a j ste vse to storili? Pa ja  
ne zarad i mojega kritizerstva  
iz leta 1978?

K .S .

N aše  vrle kuharice  nam pripravljajo dobro hrano



30 let organiziranega slovenskega športa na Koroškem

Minilo je tr id ese t  let,  
od kar  se s lo v e n sk a  m ladina  
na K orošk em  zaveda,  da je  
te le sna  kultura potrebna in 
k oristna ,  da je urjenje te 
le sn ih  sp osob n ost i  in t e le s 
na vaja važen  dejavnik  pri 
vzdrževanju  zdravega  te le 
sa in zdravega  duha. Pred  
tr ideset im i leti  so se m la 
dinci prebudil i in začeli  
ustan av lja t i  društva ,  v k a 
terih  so se usposab lja li  in 
utrjevali s sp lošn o  te le sno  
vzgojo,  te lovad bo  in igro.  
Leto 1978 zato lah ko  s m a 
tram o za jubilejno leto or 
gan iz iran ega  s lo v e n s k e g a  
športa  na K oroškem .

Ob 30-letnic i  u s ta n o v itv e  
prvih »f izkulturnih  dru
štev« je predsednik  S lo v e n 
ske  šp ortne  (fizkulturne)  
zveze v Celovcu  D ani lo  
Pru šn ik  zbral grad ivo  in v 
naslednjem  p rispevku  op i
sal zgod ov in o  s lo v e n s k e g a  
šp ortnega  udejstvovanja  
vse  od povojn ih  let, to je od 
u s t a n o v i t v e  prvih  s lo v e n 
sk ih  šp o r tn ih  društev  ter  
z a č e t k o v  sm u čarsk ih  sk o 
k ov  in n ogom eta ,  pa do 
d anašn jega  šp ortnega  g ib a 
nja med S lo v e n c i  na K oro 
škem .

Prvi resni poizkusi špor tne 
ga udejstvovanja koroških 
Slovencev v povojnem času se
gajo nazaj v leto 1946. T a k r a t  
so bili pod pokroviteljstvom 
Km ečke zveze za slovensko 
Koroško organizirani takoime- 
novani Kmečki dnevi, na k a 
terih so se zbirali mladi fantje 
in se merili v košnji. V Šmi-

(N a d a ljeva n je  8 7. stra n i)

delovanje z gospodarstvom 
Bosne in Hercegovine, zaradi 
koordinacije del okoli olimpi- 
ade.

T ak o  Slovenci.
Olimpijske igre, gradnja in 

oprema vseh objektov v S a 
rajevu in okoli njega, bo med 
drugim dobra preveritev po
slovne sposobnosti in priprav
ljenosti našega gospodarstva v 
celoti in prav od tega zavisi 
močna obremenitev devizne in 
plačilne bilance, na račun 
olimpijskega posega. Čim 
boljša bo dom ača  ponudba,  
manjša bo potreba po uvozu.
V slovenski gospodarski 
zbornici smatrajo ,  da je treba 
domači robi dati prednost,

helu pri P liberku  se je 25. 
avgusta 1946 zbralo na K m eč
kem dnevu kar  10()0(!) ljudi, ki 
so tekmovalce vzpodbujali  k 
hitri in natančni košnji. Po 
dobna tekmovanja z odličnim 
obiskom prebivalstva so bila 
tudi v številnih drugih krajih 
širom Koroške.

V letu 1947 pa se je  med ko
roškimi Slovenci začela uve
ljavljati  tudi misel na orga
niz irano športno udejstvova
nje. Predvsem se je s to  mislijo 
bavila ta k ra tn a  Zveza mladine 
za slovensko Koroško. V starih  
virih že zasledimo poizkuse 
prvih pravih športnih tekmo
vanj — prve smučarske tekme 
v Št. Jakobu  v Rožu in na 
Komeljnu v Podjuni.  Sloven
ski vestnik je 31. 1. 1947 v po
ročilu o prvi smučarski tekmi 
slovenske mladine na Koro
škem zapisal med drugim n a 
slednje:

»Prve smučarske tekme se je 
v velikem številu udeležila 
mladina iz Št.  Jakoba  v Rožu. 
Pionirčki s številkami okrog 
vratu  so bili kot pravi špor t 
niki. N estrpno so čakali zn a 
menja za Start. Proga je bila 
precej s trm a, pa so se vseeno 
dobro držali in vsi srečno 
prispeli v cilj. Veselje jim je 
sijalo iz oči, ko so čakali na 
razdeli tev nagrad. Posebno po
nosno se je  držal Knezov 
Hanzej,  najmlajši tekmovalec, 
s ta r  komaj osem let. Dobil je 
prvo n a g r a d o . . .  V drugem 
delu tekmovanja so tekmovali 
mladinci med 14. in 20. letom. 
Proga je bila precej težavna in 
več kilometrov dolga. N av d u 
šenje gledalcev je doseglo

razumljivo ob upoštevanju 
konkurenčnih pravil.

Dom ača ponudba bo zaradi 
tega morala vsebovati tudi fi
nančno konstrukcijo, to  pa po
meni, da se bo morala sa ra 
jevska investicija t re t ira t i  kot 
posebna postavka. Naše banke 
so dale pobudo za združevanje 
sredstev, da bi se uspešno 
mogli zoperstaviti  inozemski 
ponudbi. Francozi na primer, 
ponu ja jo  Sara jevu  izgradnjo 
kompletne tovarne smuči, kar 
že samo na sebi dokazuje , da 
se na glavno mesto Bosne in 
Hercegovine ne gleda samo 
kot na olimpijski trenutek ,  
temveč se prave kalkulacije 
delajo na postolimpijske steze.

T o  so pravzaprav vidiki tudi 
za naše gospodarstvo, kadar  je 
govora o olimpiadi in S ara je 
vu.

vrhunec, ko je  dosegel cilj prvi 
tekmovalec . . .«

Zveza mladine je bila tak ra t  
nositelj vseh pobud za športno 
udejstvovanje. Na pokrajinski 
konferenci v Dolah ob V rb 
skem jezeru so se funkcionarji 
mladinske organizacije že za 
vedali pomena telesne vzgoje 
in ni bilo govora samo o kre
pitvi mladinske organizacije v 
udarniškem delu pri obnovi, v 
spoznavan ju  narodne zgodo
vine, v ljudskoprosvetnem de
lu, ampak tudi o krepitvi mla
dinske organizacije v špor t 
nem udejstvovanju. P rav  iz te 
ga obdobja so znana tekm o
vanja v Dobu ob vznožju 
Komeljna, ki so obsegala tako 
smučarske kot tudi sankarske 
tekme.

Velikega pomena za razvoj 
slovenskega športa  na K o
roškem posebej še glede njego
ve popularizacije so bili M la 
dinski dnevi, ki jih je  organi
ziral pokrajinski odbor m la 
dinske organizacije. V mesecu 
marcu leta 1947 je  proslavljala 
m lad ina  celovškega in boro
veljskega okraja »Svetovni 
mladinski teden« na ta način, 
da je  bil vsak dan v tednu 
posvečen eni izmed panog m la 
dinskega udejstvovanja. T ako  
je bil 25. marec posvečen 
športu.

Kako resno so se bavili leta 
1947 funkcionarj i  mladinske 
organizacije s problemom »fiz- 
kultura« ( zastarel izraz za 
telesno vzgojo), je razvidno iz 
tega, da so morali  delegati 
pokrajinske konference mla
dinske organizacije absolvirati  
meseca julija kratek praktični 
tečaj za organizacijo športne 
vzgoje.

Tako  ni bilo slučajno, da so 
dekleta in fantje, ki so se po 
vojni vrnili v domač kraj, na 
mladinskem sestanku v Št. 
J anžu  v Rožu sklenili, da u s ta 
novijo športno  društvo te r  so s 
pomočjo mladinske organiza
cije in predsednika Korija 
Perča tudi takoj nabavili 
športna orodja. Delovanje no
vonastalega društva  z imenom 
Slovensko fizkulturno društvo 
»Borba« je  bilo skromno. 
Športniki so se najprej zado
voljili z lahkimi telovadnimi 
vajami in folklornimi plesi, s 
katerimi so nastopali na m la 
dinskih dnevih v Št.  Jakobu, 
na Blatu in v Logi vasi.

Na mladinskih dnevih se je 
vedno zbralo mnogo mladine, 
ki so jo  telovadne vaje posa
meznih skupin močno navdu 
šile. In tako so se leta 1947 po 
vsem Koroškem vrstili tako- 
imenovani »fizkulturni mi
tingi«.

Med pobudniki takih prire
ditev je  bil tudi sedanji pro
fesor za telesno vzgojo na 
Zvezni gimnaziji za Slovence v 
Celovcu Milan Kupper, ki je 
kot š tu d e n t  navduševal slo-, 
vensko mladino na Koroškem

za telovadbo. Na »fizkultur- 
nem popoldnevu« v Št.  P e tru  
na Vašinjah je vodil K upper  
približno 50 deklet in fantov, 
ki so nastopili s sporedom, ki 
je  obsegal različne igre, te lo
vadne in gimnastične vaje, 
vlačenje vrvi, tek in š ta fe te  v 
različnih oblikah, ob zaključ
ku pa še nogometno tekmo.

Omembe vredno je iz tega 
časa še športno srečanje v 
M okrijah,  ki ga je priredila 
mladina iz okraja Velikovec 
na južnem  bregu Drave. O sre
čanju je  bilo zabeleženo, da se 
m ladina zaveda pomena te 
lesne vzgoje kot oblikovalnega 
sredstva novega človeka. Ge
slo, ki je s taro  kot šport in ki 
pravi, da »v zdravem telesu 
živi zdrav duh«, je  postalo 
vodilo športnega delovanja. 
Zanimivo je dejstvo, da je 
miting  zajel mladino iz vse 
Podjune. Udeleženci so tekm o
vali v skoku v višino, v teku na 
100 m, v teku na 1000 m, v 
primernih tekih pa tudi pionir
čki in dekleta. V borbi z žogo 
»med dvema ognjema« so 
tak ra t  zmagali športniki iz 
Globasnice.

Iz tega časa je znan tudi 
množičen športni miting v 
Mohličah, ki je  bil podoben 
tis temu v Mokrijah. Sledili so 
telovadni nastopi na mladin 
skem dnevu v Logi vasi pri 
K opitn jaku , kjer je sodelovalo 
nad 100 telovadcev; nastopili 
so v »slovenskih« barvah: v 
belo-modro-rdečih oblekah. 
N astop  telovadcev je bil tudi 
na sporedu Ljudskega tabora 
pri P rangar ju  na Brnci,  kjer se 
je zbralo 2000 pripadnikov slo
venskega življa na Koroškem.

Še istega leta — od 25. do 
29. avgusta — je pripravila 
mladinska organizacija za 
športne delavce in športnike 
seminar v Dolah ob Vrbskem 
jezeru. (S trunjanski seminarji 
današnje  osrednje športne 
organizacije koroških Sloven
cev — Slovenske špor tne  zveze 
imajo torej paralelo že v letu 
1947). Pod vodstvom Milana 
K upperja  so bili tečajniki 
poučeni o teoretičnem znanju 
v povezavi s praktičnim izva
j a n jem  posameznih  športnih 
panog, o vežbanju v atletiki,  o 
igri z žogo. o suvan ju krogle, o 
gozdnem teku, o m etan ju  
kopja, o skoku v daljavo in 
višino, o m etan ju  diska itd. 
Posebno poglavje na sem inar 
ju  v Dolah so posvetili zim
skim igram, v prvi vrsti sm u 
čanju.

Sem inar v Dolah je  dal po
vod, da je bila ob prvem snegu 
v Št.  J a nžu  v Rožu v okviru 
tamkajšnjega Slovenskega fiz- 
k u l tu rnega  d ruš tva  »Borba« 
osnovana posebna smučarska 
sekcija. Znani slovenski sm u 
ča r  in planinec Hanzi Inzko iz 
Št.  Ja n ž a  pravi, da so te lo
vadne vaje ter  izleti na jezera 

(N a d a ljeva n je  n a  12. s tra n i)
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in v planine razvedrilo za 
poleti, toda ». . . vse to  je bilo 
premalo, nismo mirovali in 
komaj je zapadel prvi sneg 
naše hribe, smo ustanovili 
sm učarsko  sekcijo St. Janž. 
Sledili so nam tudi fantje  iz 
Bilčovsa in Zahomca. In že je 
bila prva smučarska prireditev 
v Št. Janžu . Uspela je prav 
dobro, udeležilo se je le-te 
veliko število smučarjev iz 
drugih krajev. Tej prireditvi so 
sledile druge v Bilčovsu in Za- 
homcu« (Koledar slovenske 
Koroške 1959).

Nekak pregled športnega 
udejstvovanja slovenske mla
dine na Koroškem za leto 1948 
je zaslediti v mesečni prilogi 
Slovenskega vestnika »Mlada 
Koroška«. T am  je zabeleženo, 
da so zastopniki slovenske 
mladinske organizacije sodelo
vali pri svetovni štafeti v 
Prago, ki so jo na V ra tah  na 
italijansk'o-avstrijski meji 
prevzeli od napredne dem okra
tične mladine I talije te r  jo 
skupno s Svobodno mladino 
Avstrije ponesli v Celovec. 
Sicer pa je v omenjenem listu 
med drugim zapisano:

»Doslej smo polagali na j 
večjo pozornost le na kulturno 
delo v mladinski organizaciji. 
K o t  pa kaže leto 1947, je Zveza 
mladine začela tudi z načrtno 
gojitvijo fizkulture . . .  Na fiz- 
ku ltu rnem  tečaju v Dolah je 
mladina pokazala veliko zani
m an je  tudi za to  področje. 
Fizkultura je bila razširjena v 
prvi vrsti le med mestno in de
lavsko mladino. Mnenje, da 
kmečka mladina dovolj telo
vadi že pri težkem vsakdanjem 
delu in bi šport le slabil njene 
telesne moči, je mladina spo
znala za napačno in se danes 
že jasno zaveda pomena fiz
kulture, katere namen ni le 
telesna razgibanost in igre, 
ampak takšno športno udej
stvovanje, ki teži za tem, da 
doseže čim boljše in večje 
uspehe v borbi s časom, zapre
kami in nevarnostjo. Torej 
ideja borbe in tekmovanja, ki 
ima namen, da razvija spo
sobnosti posameznika v delu 
za skupnost in tesno povezuje 
posamezne člane skupnosti. 
T a  povezanost in skupna moč, 
ki izvira iz zdravega in prož
nega telesa in duha, je po
sebno potrebna mladini slo
venske Koroške v borbi za 
skupni cilj narodnega razvoja 
in njegove svobode. V spozna
nju pravega pomena fizkul- 
turnega udejstvovanja je naša 
mladina sklenila, da bo na
daljevala z načrtno  in splošno 
fizkulturno vzgojo.«

Tečaj v Dolah je vsekakor 
dobro uspel in že kmalu je bilo 
zaslediti prve sadove. V vsa
kem oziru je leto 1948 za slo
venski šport,  kar se tiče orga
niziranega delovanja društev, 
zelo pomembno. Torej je mi
nilo trideset let, odkar so se

začeli slovenski športniki na 
Koroškem baviti z mislijo 
organiziranega športa. Zave
dali so se, da je treba u s tanav 
ljati  društva, ki bodo zbirala 
mladinke in mladince, saj brez 
njih ni misliti na vidne 
dosežke niti na športne nas to 
pe.

Ustanovljeni so bili stalni 
telovadni krožki — da omenim 
le nekatere — v Bilčovsu, v 
Kapli na Dravi, v Št. P e tru  na 
Vašinjah in v Železni Kapli. V 
telovadnih krožkih se je mla
dina pripravljala za mladinski 
dan. E n k ra t  na teden so vadili 
tudi v Št.  li ju,  v Št. Jakobu, v 
Št.  Vidu v Podjuni,  v Pliberku, 
v Borovljah in v Dobili vasi. V 
Kapli na Dravi so npr. vadili v 
m etan ju  bombe, kopja, tenis 
žoge in diska. Boksanje je 
ponavadi odpadlo zaradi u t ru 
jenosti  telovadcev. Mladinci 
omenjenih stalnih krožkov so 
imeli svoj »veliki nastop« na 
mladinskem dnevu v Logi vasi, 
kjer so tekmovali v skoku v 
daljavo in višino, teku in 
drugih panogah. Na sporedu 
so bili tudi rokoborba, prevalj 
na glavo čez pet ležečih tova
rišev, borba med »jezdeci«, pi
ramide, zvezda in odbojka. 
Bile so to prave slovenske 
športne igre.

Iz športnih krožkov so na 
stala Slovenska fizkulturna 
društva (v nadaljevanju SFD), 
ki jih je oblast tudi uradno- 
pravno  priznala. Bila so to 
SFD »Tabor« v Št. Jakobu v 
Rožu, SFD  »Borec« v Ločah 
ob Baškem jezeru, SFD »Sla
vica« v Logi vasi, SFD »Parti 
zan« v Kapli na Dravi, SFD 
»Planica« v Dobrli vasi, SFD 
»Triglav« v Št. Vidu v P od ju 
ni, SFD »Mladost« v Pliberku 
in SFD »Triglav« v Kotmari 
vasi.

Vzporedno z lastnim delo
vanjem in nastopi krajevnih 
društev pa so šla prizadevanja 
tudi v smeri ustanovitve orga
nizacije, ki bi združevala d ru 
štva in člane, jim nudila po
moč pri organiziranju tekmo
vanj, jim dajala napotke za 
delovanje in jih tudi drugače 
podpirala pri uresničevanju 
njihovih ciljev. T a  organiza
cija pa naj bi reševala tudi 
vp rašan ja  skupnih  akcij ter 
društva usmerjala.

Tozadevne želje in zahteve 
slovenskih športn ikov so se 
uresničile, ko so se v nedeljo, 
19. jun i ja  1949, zbrali delegati 
in najboljši športniki na u s ta 
novnem občnem zboru Slo
venske fizkulturne zveze v Ce
lovcu. Navzoči so bili zastop
niki vseh že obstoječih d ru 
štev, pa tudi zastopniki iz 
tistih vasi, kjer naj bi se d ru 
štva še ustanovila. Občni zbor 
je sprejel v Slovensko fizkul
tu rno  zvezo vseh devet že ob
stoječih in uradno priznanih 
slovenskih športnih društev.

(nadaljevanje sledi)
Danilo Prušnik

Vlečnica »POMA« tip 4100
Na lanskoletnem jesenskem 

zagrebškem velesejmu je bila 
razstav l jena vlečnica POMA 
tip 4100, katero je  kasneje 
odkupila Tem eljna telesna 
ku ltu rna  skupnost Škofja Lo
ka, za potrebe Starega vrha.

Na sliki so predstavniki 
HTV Zagreb, urednik revije 
»SAM«, Borut Puc, naš pred
stavnik v Zagrebu in glavni 
direktor Elana, Dolfe Vojsk ob 
ogledu razstavljene vlečnice.

Vzpon na »P0P0 < 5442 m 
in na »0RIZAB0« 5700 m
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Skupina štirinajstih pla
nincev in alpinistov iz R a 
dovljice in okolice, je v no
vembru lanskega leta krenila 
na pot preko A tlantika  — v 
Mehiko. Namen teh vrlih gor
nikov je bil, da zavzamejo dva, 
že m rtva vulkana, to je PO- 
P O K A T E P E T E L ,  visok 5442 
m etrov in OR1ZABO, visok 
5700 m, ki je obenem najvišji

vrh v Mehiki. V odpravi je bil 
tudi član našega kolektiva, 
tov. Jože Balant,  ki nam je 
poslal pozdrave z razglednico.

Nalogo so opravili zadovo
ljivo, čeprav je bil vzpon pre
cej težaven, saj so se skoraj vsi 
povzpeli na oba vrha, kljub 
redkemu zraku in strupenih 
žveplovih par.

N o v o le tn a  č e s t i tk a

T E Č A JN IK I  17. dvomeseč
nega političnega tečaja RS 
ZSS in RK ZSMS na uspo
sabljanju za še uspešnejše 
družbenopolitično delo vam 
želimo v nastopajočem novem 
letu 1979 delovnih uspehov in 
vso osebno srečo in zadovolj
stvo.

R azstavljena  ž ičn ica  »POMA« tip 4100



Delovni jubilej ob koncu leta 
v obratu smuči

N ovo le tn a  s lo v e sn o s t  v obratu smuči — ob izpolnitvi  plana

Zadnje dni preteklega leta je 
bila v obratu  Smuči — na 
»končni« k ta tka  slovesnost ob 
izpolnitvi p lana proizvodnje 
smuči. Delavcem je spregovo
ril vodja proizvodnje mag.

Vrečko Maks, dvema najbolj
šima delavcema, bratom a 
Mrak Andreju in Francu pa je 
izročil po en par smuči v znak 
priznanja za kvalitetno delo v 
skupini RC smuči.

H A N

Brata Mrak, Andrej in Franc, nagrajena za k valite to  RC 
smuči

S rečanje E lanov ih  borcev NOV — ob novem  letu

Borci so zborovali
K o t  vsako leto ob koncu 

leta, tako so tudi v decembru 
zborovali borci, tisti, ki so še 
aktivni — teh je še 18 in borci
— Elanovi upokojenci, ki jih 
je 31, torej skupno 49.

Ob tem opravijo svoj redni

letni občni zbor in se pogo
varjajo o nalogah in delu nji 
hove organizacije v sklopu del. 
organizacije. Novoletnim dari
lom so se odpovedali v korist 
skupnega izleta v letošnjem 
letu.

Novoletni obisk
K ot v sa k o  le to ,  je  bilo  

tudi le tos ,  sredi m eseca  de
cembra, srečanje upokojen 
cev,  b ivših  sod e lavcev  naše  
delovne  organizacije ,  zdru
ženo s pogostitv ijo  in ob da 
ritvijo.

Srečanja se je udeležilo 70 
upokojencev, prišlo pa je tudi 
precej predstavnikov delovne 
organizacije, njenih samo
upravnih organov in družbe
nopolitičnih organizacij.

Kljub temu, da se število 
upokojenih sodelavcev iz leta 
v leto veča, letos jih je že 85, 
tako številna udeležba na sre
čanju pove, da upokojeni so
delavci radi pridejo v svojo 
nekdanjo delovno organiza
cijo, da jih zanima kako de
lovna organizacija dela in 
kakšne uspehe dosega in ne 
nazadnje pridejo tudi zaradi 
tega, da se spet vidijo, se po
govorijo in obudijo spomine na 
nekdanje čase.

Letos je prišel prvič na sre
čanje tudi Kolenc Franc, ki 
živi sedaj v okolici Novega 
mesta, za katerega do lanskega 
leta sploh nismo vedeli, da 
spada med Elanove upoko
jence.

S tare jš i  sodelavci se bodo 
morda spomnili, da je leta 
1948. delal v smučariji Kolenc 
Franc, tak ra t  18-leten fant, ki 
je po dveh mesecih odšel v 
mladinsko delovno brigado.

upokojencev
T am  je zbolel in po večletnem 
zdravljenju ostal težki invalid, 
ki so ga tudi invalidsko upo
kojili. Ima prizadete spodnje 
okončine in se lahko giblje le z 
invalidskim vozičkom. Do lan
skega leta sploh ni bilo jasno 
čigav invalid je, potem pa so 
nam sporočili, da je neposred
no pred boleznijo delal pri nas 
in da je naš upokojenec. Tako 
smo Kolenca priključili našim 
upokojencem. Tega je bil zelo 
vesel, sa j ga je prizadelo, ko ni 
spadal nikamor, oz. ni bil ni
kogaršnji, kot je sam povedal.

Glavni direktor, Dolfe Vojsk, 
je navzočim povedal nekaj o 
delu delovne organizacije, o 
njenih prizadevanjih in uspe
hih ter  o načrtih  za prihodnje.

V svojem govoru se je po
sebej zahvalil  tistim upoko
jencem, ki so se pred kolek
tivnim dopustom odzvali naše
mu vabilu in prišli pomagat v 
skladišče smuči, da smo lahko 
pravočasno odpremili smuči.

Za popestritev večera in pri
jetnejše vzdušje je oktet DPI) 
Svoboda Fr. Prešeren iz Žirov
nice zapel nekaj pesmi. Za 
tiste, ki pa se radi malo zavrti 
jo, je poskrbel Janez Hrovat.

Tako  je minilo nekaj prijet
nih uric in ob čestitanju za 
srečno in zdravo novo leto smo 
se razšli v upanju, da se 
naslednje leto ob istem času 
spet vidimo, če ne že prej.

Z. P.

V sak o le tn o  srečanje z našim i upokojenci — decem ber 1978

NAŠA SMUČINA 1 3



Pri vojakih v Žirovnici 
in Boh. Beli

VIII mediteranske igre 
Split 1979 

Vllles jeux mediterranšens 
Split 1979

KOOS Elan vabi

21. decembra 1941 je bila v 
mestecu Rudo ustanovljena 1. 
proletarska brigada, prva 
redna enota naše vojske. Ob 
ustanovitvi je bilo v njej 1199 
partizanov in partizank. Imela 
pa je šest bataljonov. K ar  651 
jih je bilo članov KF.J ali 
Zveze kom unistične  mladine 
Jugoslavije. Naslednjega dne 
22. decembra, se je brigada 
prvič spopadla z I talijani in jih 
hudo porazila. 23. decembra pa 
je zajela 105 italijanskih voja
kov in štiri oficirje. V spomin 
na ustanovitev 1. proletarske 
brigade slavimo 22. decembra, 
kot dan JLA.

Predstavnika naše delovne 
organizacije sta  obiskala 22. 
decembra 1978 graničarje ka 
ravle M a t i ja  Tom aža  Verd
nika, nad katero ima naša de
lovna organizacija patronat.  
Poleg naših, so se udeležili 
slovesnosti še mnogi predstav
niki delovnih organizacij, 
družbenopolitični delavci. P la 
ninske zveze in Lovske zveze. 
Po krajši slovesnosti in čitanju 
ukaza vrhovnega poveljnika 
oboroženih sil tov. T ita ,  je bilo 
večje število vojakov odliko
vanih kot vzorni vojaki, mnogi 
pa so dobili nagradni dopust. 
Nehote, ob naletavanju snega 
in menjavanju straž in patrulj 
v mislih ugotoviš, da pripadni
kom obmejnih enot ni lahko. 
Predvsem zaradi tega ne, ker

Kolektivu KLAN, sindikalni 
organizaciji in vsem, ki so so
delovali za letošnje upoko
jensko srečanje, se iskreno za
hvaljujemo. Srečanje je bilo 
tako  pr i je tno  kot še nikoli. 
Iznenadeni smo bili ob pope
stritvi lepega petja pevcev 
društva »Svoboda« iz Žirovni
ce in se ob tej priliki tudi njim 
najlepše zahvaljujemo.

Kako ELAN ceni naše 
minulo delo, smo občutili z bo-

neprestano preti nevarnost,  da 
se izgubiš v patetiki,  ali pa 
postane beseda toliko papirna 
ta, da se zdi daleč od resnice. S 
prevzemom dolžnosti se kon
čajo naivne predstave o »spre
hodih« skozi gozdove, čez t ra te  
in podobno. Toda naj je pot v 
temi, vetru, dežju in snegu po 
zadnjih poteh naše zemlje še 
tako težka, plačilo pride z 
novo rojenim dnem, ko se vse, 
kar si v temi samo čutil, v sebi 
odpre pred teboj. Hoditi po 
stezah v Karavankah  — to je 
domovina, napiti  se sveže stii- 
denčnace -  to je svoboda.

Ko razmišljam o teh s tva 
reh, mi je tudi jasno, zakaj 
pravijo, da so obmejni čuvarji  
ponosni ljudje. Ponosni so 
zato, ker jim je družba 
zaupala pomembno nalogo.

Po slovesnosti in ob »srb
skem pasulju« smo si skupaj 
ogledali televizijski prenos i/. 
Kranjske gore. Vojaki so za
trjevali, da so ponosni, da 
bodo lahko vozili smuči naše 
proizvodnje, s katerimi sta 
prav ta dva dneva dosegla 
S tenm ark  in Križaj — S V E 
TOVNI SLOVES.

Kolektivu E lana se zahva
ljujejo za podarjene smuči in 
palice, ter  želijo še mnogo n a 
daljnjih uspehov v proizvodnji 
in na tekmovalnem področju.

ga to obdaritvijo. V tem naj bi 
bil ELAN vzor mnogoštevil
nim podjetjem.

Srečalo se nas je večina 
upokojencev, vsem ostalim, ki 
se iz kateregakoli vzroka niso 
mogli udeležiti srečanja, pa ob 
tej priliki želimo srečno, zdra
vo in zadovoljno 1979 novo 
leto.

Prav tako želimo in po
zdravljamo kolektiv ELANA 

Elanovi upokojenci

Že v zadnjih tedenskih in
formacijah in z obvestili na 
oglasnih deskah smo vas obve
stili, da KOOS organizira re
kreacijo za člane kolektiva. 
Kljub široki akciji sindikata, 
da omogoči čim večjemu 
številu delavcev rekreacijo v 
prostem času, je  bil odziv čla
nov kolektiva izredno slab. 
Zato smo se odločili in to 
zaradi slabe informiranosti  de
lavcev, da tudi v Smučini 
napišemo nekaj besed o orga
nizirani rekreaciji. Upamo, da 
bo odziv tokrat drugačen in da 
bodo delavci izkoristili ugod
nosti, ki jih čakajo.

1. P lavan je  v PARK HOTE
LU na Bledu: (samo za 
člane kolektiva) 

Organizirano je .'i-krat te 
densko in to v:
ponedeljek, četrtek in petek
— vsakokrat od 15.— 18. ure 
Cena karte je 15,— din 
(drugače pa 30,— din) in 
velja samo za en dan.
Zelo priporočam o, ker je 
bazen nezaseden.

2. Rekreacijsko  drsanje na 
d r sa l i šču  na Bledu: (za
člane kolektiva in njihove 
ožje svojce)

Organizirano je vsako sredo 
od 19.30 do 21.(M) in to za 
podpisnike pogodbe — Al
miro, Elmont, Kemično to 
varno Podnart,  GG Bled in 
Elan.
Cena karte je 5,— din (za
kup drsališča za 1 uro je 
1.000,- din).

Zelo priporočamo, ker d rsa 
lišče ni zasedeno (povpreč
no 30 drsalcev).

3. S m u č a n je  na Zatrniku:
(samo za člane kolektiva) 
Organizirano je v podobni 
obiiki kot lansko leto, s to 
izjemo, da posameznik dobi 
največ dve karti  za teden v 
naprej.  Vsak ima možnost 
kupiti celodnevno karto  za 
delavnik, ki stane 50,— din 
(drugače 8 0 , -  din), ali pa 
za soboto, nedeljo, praznik, 
ki pa stane 80,— din 
(drugače 1 (K), — din). Tudi 
tokrat  dobite dnevno karto 
šele na Zatrniku, tu pa do
bite le bon.
Vse tiste, ki imajo bone še iz 
lanske sezone, obveščamo, 
da ne veljajo in da jih ni 
moč zamenjati.

4. Sm učanje  na Kobli:
(samo za člane kolektiva)
Za smučanje na Kobli ima 
vsak možnost dobiti celo
dnevne karte po znižani 
ceni (i0,— din (drugače 
100,— din) in to za enkrat 
vsak samo dve. V primeru, 
da povpraševanje ne bo 
veliko, bomo delili tudi več 
kot dve, o čemer vas bomo 
naknadno obvestili.
K ar te  se bodo prodajale 
vsak petek od 12.30—14.00 
v pisarni obratovodstva 
smuča — hala A in to  za en 
teden v naprej. Kakršnekoli 
spremembe bomo sporočili 
v tedenskem poročevalcu.

KOOS ELAN

M ilan Stare

Obisk vojakov  za dan JLA v Elanu

Zahvala upokojencev



Elan občinski sindikalni 
prvak-19 7 8

Na občinskih sindikalnih 
športnih igrah 1978 je bilo 12 
športno rekreativnih panog. 
Na tekmovanjih je vsega 
nastopilo 3259 članov sindika
ta iz 105 OOS.

Elan je bil med vsemi na j 
uspešnejši in je bil v Festivalni 
dvorani na Bledu 23. decembra 
lani proglašen za zmagovalca 
Sind. športnih iger 1978. 
Rezultati posam eznih  
panog za Elan:

1 VELESLALOM:
Moški 1. mesto
Zenske 2. mesto
Skupno 1. mesto

Šah
9 AUTO RALLY:

2. SMUČARSKI TEKI:
Moški
Ženske
Skupno

3. KEGLJANJE:
Skupno

4. BALINANJE:

5. ŠAH:

6. STRELJANJE:
Moški
Zenske
Skupno

•7 MALI NOGOMET:

8 PLAVANJE:
Moški
Skupaj

1. mesto

3. mesto 
3. mesto

mesto

1. mesto 
1. mesto 
1. mesto

. —-I. mesto

3. mesto

1. mesto

2. mesto 
2. mesto 
2. mesto

10. NAMIZNI TENIS:
Moški 1. mesto
Zenske 1. mesto
Skupno 1. mesto

11. KEGLJANJE:
Zenske 2. mesto
Skupno 2. mesto

SK U PN A  UVRSTITEV:
ELAN
1. mesto
VERIGA
2. mesto 
ISKRA
3. mesto 

T ako  so moške
športih dosegle 2. 
ske ekipe pa 1. mesto.

Č e s t i t a m  o :

1527 točk

1508 točk

808 točk 
ekipe v vseh 
mesto, žen-

Strelsko sindikalno 
prvenstvo

■■■mi

1. Elanov 
novoletni kros

V Begunjah je bil 28. de
cembra 1978 organiziran 1. 
KLANOV novoletni kros, ka
terega se je udeležilo skromno 
število tekmovalcev, vsega 
skupaj 4 člani in I članica. 
Udeležba je bila skromna zara
di prepričanja nekaterih, da se 
kros lahko organizira samo v 
spomladanskem ali jesenskem 
času. Drugi pa se ga niso ude
ležili iz protesta,  ker je bil 
organiziran na željo posamez
nika, ki mu je manjkala disci
plina v tekmovanju za športni
ka in šahista  ELAN.

Proga, katere šta rt  in cilj sta 
bila pred osnovno šolo v Be
gunjah, je bila dolga 1800 m za 
člane in 900 m za članice.

N euradni rezultati:
Moški:

1. Kozinc Boris 7,10
2. Zupan Tine 7,20
3. P raprotnik  Filip 8,-18
4. Globevnik Darko 12,00 

Zenske:
I. Kajdiž Olga 5,30

Praprotnik Filip

Praprotnik ,  J e s e n šk o v a  
in TOZD IE — prvaki

Z dokaj močno udeležbo v 
moški in maloštevilno v ženski 
konkurenci se je končalo sin
dikalno prvenstvo v streljanju 
z zračno puško za leto 1978. 
Tekm ovanje je bilo dne 24. 12. 
v prostorih SD »Kokrški od
red« Begunje v prostorih stare 
osnovne šole v Poljčah. S sicer 
številno udeležbo, pa relativno 
slabimi rezultati  je bil vrstni 
red pri moških in ženskah 
sledeč:

M O S K

Z E N S K E

Me- Priimek 
sto in ime

1. Vera Jesenšek
2. Malči Podlipec

St.
krog.

127
101

Me- Priimek Št.
4.

sto in ime krog.

1. Filip Praprotnik 156 5.
2 X 10

2. Anton Vidic 156 6.
0X 10

3. Rudi Kokalj 154
4. Janez  Hanžič 149

1 X 10
5. Jože Hrovat 149

0 X 10
6. Boris Kozinc 144
7. Anton Albinini 141
8. Jaka  Kocjančič 135
9. N ikoTonejc 130

10. Maks Vrečko 127
11. Lado Hegedič 122
12. Janez Kolman 119
13. Milan Debeljak 117
14. Matevž Peinkiher 116
15. Anton Podobnik 114
16. Vester Pangerc 113
17. Florjan Škofič 109
18. Zvone Potočnik 108
19. Janko  Ferkolj 100
20. Drago Zupan 97
21. F ra n c R esm a n 94
22. Josip Radevič 92
23. Franc Gogala 80
24. Brane Hrovat 79
25. Janez  Krivic 74
26. Lado Hrustelj 43

gov (H rustel
Kokalj Rudi

skupaj srečno končalo za vse, 
saj je vsak udeleženec dobil 
nagrado za udeležbo.

K ončni vrstni red:

Tudi tokrat prvi  
Vrečko  Maks

V soboto, 23. 12. 1978 je bilo 
na sporedu sindikalno prven
stvo v šahu. Tekmovanja, ki je 
potekalo v sejni sobi, se je ude
ležilo 16 tekmovalcev med 
njimi veliko takih, ki sedejo za 
šahovnico samo oh takih prili
kah. N a žalost pa je tokrat 
potekalo tekmovanje brez 
udeležbe nežnejšega spola. 
Tekm ovanje je bilo zanimivo 
predvsem zato, ker so vodilni v 
tekm ovan ju  za športnika in 
šahista  ELAN-a tu nabirali še 
zadnje odločilne točke. Zaradi 
tega je bilo že na začetku 
videti, da bo prišlo do nekate
rih presenečenj in tudi ner
voza med igralci je dala vedeti, 
da gredo nekateri na vse ali 
nič. Na koncu pa se je vse

točk

1. Maks Vrečko 13,5
2 . - 3 .  Milan Dragan 11,5
2 . - 3 .  Zvone Potočnik 11,5
4 . - 5 .  Mirjam Langus 10,5
4 . - 5 .  Tone Benedičič 10,5
6. — 7. F ranči Resman 10,0
6 . - 7 .  Vinko Jera la 10,0
8. Jauh 8,5
9. Rudi Kokalj 7,0

10. Milan Debeljak 5,5
11. Filip Praprotnik 5,0
12.—13. Janez  Hanžič 4,5
12.—13. Brane Hrovat 4,5
14. Danilo Hrovat 3,5
15. Lado Hegedič 2,5
16. Slavko Toman 1,5

Praprotnik Filip

VRSTNI RED PO TOZD
IN DS JE  SLEDEČ:

1. TOZD IE 454 krogov (P ra 
protnik, Kokalj, Kozinc)

2. TOZD VZDRŽEVANJE 
446 krogov (Vidic, Hanžič, 
Albinini)

3. TOZD SM UC ARUA  393 
krogov (Hrovat,  Vrečko, 
Debeljak)
DS S K U P N E  SLUŽBE 
236 krogov (Hegedič, Po
dobnik)
TOZD TRGOVINA 228
(Jesenšek, Podlipec)
TOZD TEL. O RO D JE
80 krogov (Gogala)

Š a h ovsk i  program del
in nalog v letu 1979

— udeležba na turnir ju  za po
kal maršala T ita

— organizirati dvoboj z vo
jaki JLA Bohinjska Bela

— povečati udeležbo na red
nih mesečnih turnirjih v 
ŠD Lesce in Radovljica

— udeležba na turnir ju  »Šo- 
bec« 29. 7. 1979 (dve ekipi)

— zagotoviti udeležbo na 
tu rn ir j ih  druge, tret je in
četr te  kategorije

— udeležba na lesariadi v
Ljubljani

— udeležba na tu rn i r ju  ŠS
Virtus Duplica

— udeležba na turnirju  ob
dnevu republike 25. no
vembra 1979 v Kranju  (obe 
ekipi)

— udeležba na raznih tu rn ir 
jih

— organizirati dvoboj s šahi- 
sti psihiatrične bolnice Be
gunje

— organizirati redne mesečne 
turnirje (12 X)

— organizirati ekipno prven
stvo po TOZD-ih v letu 
1979

— organizirati sindikalno 
prvenstvo za posameznike 
v letu 1979

— zagotoviti udeležbo na 
občinskem sindikalnem 
prvenstvu leta 1979, ki bo v 
Radovljici za člane in čla
nice

— povečati članstvo ŠS itd.

Izvršni odbor sestavljajo:
Tone Benedičič 
sednik
Andrej Resman 
nik preds.
Milan Dragan 
vodja — moški 
Mirjan Langus 
vodja — ženske 
Maks Vrečko -

— predsed-

— namest-

— tehniški

— tehniški

blagajnik
— Filip Praprotnik — preds. 

nadz. odbora
— Bojan Zajc — član

Nadzorni odbor:
— Filip Praprotnik — pred

sednik
— Franc Resman — član
— Franc Blažič — član

Predsednik ŠS 
Tone Benedičič



Nagradna skandinavska križanka
m s
V>sr*r- 
V* ?•. ,, ///

Ir e š i t e v  n o v o l e t n e
ITALIJANSKE KRIŽANKE

Vodoravno:  Usedlina, udar, 
Srečno Novo leto, sanke, opis, 
Oton, MR, Ida, AC, Gvano, 
uta , NLP, rinka, OM, č, viski, 
ari, Dane, Ida, Saš, s ta tva ,  t, 
erot,  livarnica, on, Kv, SEV, 
nimaš, atropin, Anzej, REA,

stot, ože, ta, NASA, iver, II- 
men, gotika, pes, Iri, osa, Noe, 
kmetina, c, strden, na, nota, 
ja.

Pravilno je rešil Anton S ta 
re in prejme nagrado din 30,00

Varnost 
in nevarnost
Na železnici
V arn ost
v že lezn iškem  prometu  
Se ni na zadovoljiv i  ravni

•  T e h n ič n e  pom an jk lj ivo 
st i na progah, njihova  
izrab ljen ost ,  s laba teh n ič 
na oprem ljenost  in u počas 
njen  razvoj m odernizacije  
že lezn iškega  prom eta o m e 
jujejo večjo varnost

•  Med leti  1973 in 1977 je  
bilo v že lezn iškem  prometu  
in na že lezn išk ih  prehodih  
le tno po 1365 nesreč,  v k a 
terih je vsak o  leto umrlo od 
400 do 600 ljudi

•  V p rvem  polletju la n 
skega leta je znova naraslo  
Število nesreč in Število  
mrtvih  v že lezn iškem  pro
metu

Na cestah
Prom etna  varn ost  
na naSih cestah  
je vse  slabSa

•  N a j u g o s lo v a n s k ih  c e 
stah  je lani umrlo 5125 lju
di, ranjenih pa jih je bilo
65.000 ude ležencev  v pro
metu

•  Okoli 80 od sto tkov  vseh  
prom etnih  nesreč so zakri
vili  vozniki

•  P osam ez n e  ceste  v naši  
državi pomenijo  n en eh no  
n evarn ost  za ogrožanje  
prom etne varnost i ,  saj niso  
u strezn o  te h n ič n o  op rem 
ljene (preg lednost  v o v in 
kih, zož itev  cest ,  s labo  
vzdrževanje)

•  Nujno bo potrebno d v ig 
niti  sp lo šn o  kulturo vseh  
u deležencev  v prom etu in 
bolj sp oštovat i  zak on sk e  
predpise

Potni list pet let
•  E n ostavn ejš i  postopek  

izdajanja in podaljševanja  
potnih l i s tov  vojaškim  ob 
veznikom , saj j im ne bo po
trebno k v logi prilagati tudi 
d o v o lje n je  v o ja šk ih  o r g a 
nov

•  Osebi, ki ni izpolnila  ob 
veznosti  do organizacije  
združenega dela ali druge  
organizacije ,  bodo lah ko  
zavrnili  zahtevo  za izdajo  
potnega  lista ozirom a v izu 
ma

•  Ob tiskanju  in izpolnje 
vanju potnih  l i s tov  ter  
obrazcev za njihovo izdajo  
naj bi Zakon posebej pred 
videl,  kako bodo u po štev a 
ni jeziki in p isave  narodov  
in n a ro d n o s t i  J u g o s la v i j e

Zahvala
Ob težki izgubi dragega 

moža in očeta

FR A N C A  AMBROŽIČ
iz Krnice

se iskreno zahvaljujeva za iz
rečena sožalja in sodelavcem 
strojne in lakirnice za venca 
na grob.

Žalujoči: žena Lucija in hči 
Erika

Zahvala
Ob težki izgubi drage mame

M A R IJE  PO LAN EC

se zahvaljujem za izrečena 
sožalja, posebno pa še sodelav
cem stro jne za finančno po
moč, namesto venca na grob.

Žalujoči sin POLANEC 
ALOJZ

Zahvala
Ob nenadni,  težki izgubi 

drage mame

K A T A R IN E  Š T IB E L J

se iskreno zahvaljujeva za iz
rečena sožalja, posebno pa so
delavcem modelarne in kon
trole za podarjena venca, so
delavcem lakirnice pa še za 
denarno pomoč. Hvala tudi za 
spremstvo na njeni zadnji 
poti.

Žalujoča sinova
Kori in Franci z družinama

Zahvala
Ob težki izgubi dragega oče

ta

JOŽETA BALOHA

se zahvaljujem vsem za izre
čena sožalja, posebno pa še so
delavcem kontrole za podarje
ni venec, sodelavcem nadalj 
nje metalne pa za denarno po
moč namesto venca na grob.

Žalujoči sin Franci 
z družino

UREDNIŠKI ODBOR: ing. Zajc
Bojan, Janša Stanislav, Bulovec 
Franc, Kolman Franc, Knafelj 
Slavko, Brajnik Vane — ODGO
VORNI UREDNIK: Knafelj Slav
ko — Izhaja mesečno — Za člane 
kolektiva brezplačno — Tiska 

Gorenjski tisk, Kranj

XII. TURNIR 11. XII.  1978
S t . P r l l o t k  In  im« T 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 1“ 15 T M

_

1. HROVAT BRANKO 1 0 0 0 0 0 0 1 0 0 ? X.

2* 1 ETERMAN PAVEL 0 0 O 0 0 1 /2 1 0 0 1 ' 1 / T X

3. PDAPP0TNTK FILIP 1 1 0 0 0 0 1 1 0 1 I s V-V

4 . prnrtfN TK zvoke 1 1 1 1 1 0 1 1 1 1 1 /2  I I

,

5. PE8MAN ANDRFJ 1 1 1 0 x\s 1 0 1 0 0 T TV

6 . RK8MAN w|,ANf 1 , 1 0 0 0 1 1 0 0 *

7 .

8 .  

9 .

DRAGAN MTTAN 1 1/2 1 1 1 1 1 1 /2 0 !

OffiJO VINKO 1 0 0 0 0 0 0 0 0 1 /2 1 1 / XT

n r a m f i T č  anton 0 1 0 0 1 0 / ? 1 . \ x 0 0 * 1 /2  VT -V il

10 . VRENKO MAKS 1 1 I 1/2 1 1 1 1 1 v \ ' 1
'H

'  I

11 . «?TA’ TC »PANC 1 0 0 0 0 1 0 \ / ? 1 0 S * M VI -V I'

12 .

13 . s\X

14 , \ N

15.

XTT. Tt>PNIR 11 .  X II .  1Q?«


